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ORG.0002.5.2018.KM 

PROTOKÓŁ Nr XLI/2018 

z obrad sesji Rady Miasta Mława 

odbytej w dniu 24 kwietnia 2018 r. 

w Sali posiedzeń Miejskiego Domu Kultury 

w Mławie przy ul. Stary Rynek 13 

 

Obrady czterdziestej pierwszej zwyczajnej sesji Rady Miasta otworzył Przewodniczący 

Rady Miasta LESZEK OŚLIŹLOK o godzinie 13:00. 

Przywitał serdecznie przybyłych na sesję Radnych, Burmistrza Miasta Mława Sławomira 

Kowalewskiego, Zastępcę Burmistrza Janinę Budzichowską, Skarbnika Miasta Justynę 

Lewandowską, naczelników wydziałów, prezesów i dyrektorów jednostek organizacyjnych 

Miasta, Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz Przedstawicieli Mławskiej Rady Seniorów. 

Powitał obsługę prawną, przedstawicieli mediów oraz mieszkańców miasta. 

Poinformował, że 30 marca br. zmarł major Pan Józef Węgiel - jeden z ostatnich 

obrońców Mławy, wspaniały i szlachetny człowiek. Dodał, że Mława straciła wiernego 

przyjaciela.  

Poprosił o uczczenie minutą ciszy pamięci zmarłego. 

Ad pkt 2. 

LESZEK OŚLIŹLOK Przewodniczący Rady Miasta 

Poinformował, że w dniu dzisiejszym zostanie wręczony Medal „Zasłużony dla Miasta 

Mława” Panu Januszowi Dębskiemu. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Podziękował Przewodniczącemu Rady Miasta i Radzie Miasta za możliwość wręczenia 

medalu „Zasłużony dla Miasta Mława” na sesji RM. Powiedział, że w dniu 21 lutego br. 

wpłynął wniosek Pana Waldemara Łaszczycha - Radnego Miasta Mława o przyznanie medalu 

Panu Januszowi Dębskiemu. Następnie odczytał treść wniosku. 

Następnie wspólnie razem z Przewodniczącym Rady Miasta wręczyli medal „Zasłużony 

dla Miasta Mława” 

JANUSZ DĘBSKI 

Powiedział, że cieszy się, że jego praca została zauważona. Powiedział, że od 20 lat 

udziela się społecznie. Ma nadzieję, że będzie działał przez kolejne 20 lat. Dodał, że nagroda 

ta będzie bodźcem do realizacji kolejnych zamierzeń, gdyż pomysłów ma bardzo dużo. 

Podziękował Burmistrzowi Miasta Mława za przychylenie się do wniosku oraz Panu 

Radnemu Waldemarowi Łaszczychowi za jego złożenie. Na koniec życzył owocnych obrad 

Sesji RM.  
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Ad. pkt 3.  

Przewodniczący Rady Miasta LESZEK OŚLIŹLOK stwierdził na podstawie listy 

obecności, na sali jest quorum (18 radnych) władne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni – Monika Brzozowska, Dariusz Dużmański oraz 

Michał Nowakowski. 

Ad pkt 4. 

Przewodniczący Rady Miasta na Sekretarza Obrad zgłosił radnego Janusza 

Wojnarowskiego. 

Radny Janusz Wojnarowski wyraził zgodę. 

Ponieważ innych kandydatur nie zgłoszono w wyniku jawnego głosowania  

(18 głosami za) Sekretarzem Obrad XLI sesji Rady Miasta został wybrany radny JANUSZ 

WOJNAROWSKI. 

Przewodniczący Rady Miasta LESZEK OŚLIŹLOK zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad? 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Poprosił o zdjęcie z porządku obrad punktu 13 - Podjęcie uchwały w sprawie powołania 

Rady Muzeum przy Muzeum Ziemi Zawkrzeńskiej w Mławie. Swoją prośbę umotywował 

kwestiami proceduralnymi. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) przyjęła 

zaproponowaną zmianę. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) przyjęła 

zaproponowany porządek obrad. 

Ad pkt 5. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że protokół z XL sesji Rady Miasta 

odbytej w dniu 27 marca 2018 r. był wyłożony w biurze rady w siedzibie Urzędu Miasta  

i każdy Radny mógł się z nim zapoznać. 

Ponieważ uwag nie zgłoszono zaproponował przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miasta (za – 18 głosów, jednogłośnie) przyjęła bez 

odczytywania  protokół z XL sesji Rady Miasta odbytej w dniu 27 marca 2018 r. 

Ad pkt 6. i 7. 

JUSTYNA LEWANDOWSKA Skarbnik Miasta Mława 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Mława z autopoprawką Nr 1 oraz projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2018 rok z autopoprawką Nr 1. 

Poinformowała, że zmiany w Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława 

przedstawi szczegółowo podczas omawiania zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 
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Dodała, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława jest konieczny ze 

względu na wprowadzenie dwóch przedsięwzięć wieloletnich: 

 Przebudowa ul. Batorego w Mławie – etap I; 

 Budowa kanalizacji deszczowej w ulicy Dzierzgowskiej, Reja i Zacisze w Mławie. 

Poinformowała, że w projekcie uchwały budżetowej na 2018 rok wprowadza się następujące 

zmiany: 

DOCHODY (-25 760,00 zł) 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (- 25 760,00 zł) 

Gospodarka ściekowa i ochrona wód (-25 760,00 zł) 

Zmniejszenie planu dochodów Urzędu Miasta Mława w kwocie (-25 760,00 zł) dotyczy 

darowizny mieszkańców Miasta Mława na realizację zadania inwestycyjnego pn: „Budowa 

sieci wodociągowej w ul. Kryształowej w Mławie”. 

WYDATKI  (+4 433 591,25 zł) 

Transport i łączność (+1 110 000,00 zł) 

Drogi publiczne gminne (+1 110 000,00 zł) w tym; 

Zwiększenie planu finansowego wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie 

(+1 110 000,00 zł) z przeznaczeniem na realizację zadań inwestycyjnych tj.: 

- „ Przebudowa odcinka ul. Bursztynowej w Mławie” w kwocie (+300 000,00 zł), 

- „ Przebudowa ulicy Mariackiej w Mławie ” w kwocie  (+500 000,00 zł), 

- „ Przebudowa ul. Batorego w Mławie – etap I” w kwocie (+300 000,00 zł), 

- „Budowa układu drogowego w rejonie ul. Misjonarskiej w Mławie” w kwocie (+10 000,00 

zł). 

Oświata i wychowanie (+103 265,00 zł) 

Szkoły podstawowe (+66 659,00 zł)  dotyczy: 

1.Zmniejszenie odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych w kwocie (-9 631,00 zł) 

w tym: 

- Szkoła Podstawowa Nr 2 w Mławie w kwocie (-1 462,00 zł), 

-  Zespół  Placówek Oświatowych Nr 1 w Mławie w kwocie (- 5 404,00 zł) 

-  Zespół  Placówek Oświatowych Nr 3 w Mławie w kwocie (- 2 765,00 zł) 

2. Zwiększenia odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych w kwocie (+25 531,00 zł) 

w tym: 

- Szkoła Podstawowa Nr 3 w Mławie w kwocie (+1 697,00 zł) 

-  Szkoła Podstawowa Nr 6 w Mławie w kwocie (+ 10 331,00 zł) 

-  Zespół  Placówek Oświatowych Nr 2 w Mławie w kwocie (+13 503,00 zł) 

3.Zwiększenie planu wydatków Szkoły Podstawowej Nr 2 w Mławie w kwocie (+56 259,00 

zł) z przeznaczeniem na remont sieci kanalizacyjnej wewnętrznej  zewnętrznej. 

4. Zmniejszenia planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie 

 (-5 500,00 zł) z tytułu realizacji zadania inwestycyjnego pn: „Budowa placu zabaw przy 

Szkole Podstawowej Nr 3 w Mławie”. 

Przedszkola (+20 985,00 zł) dotyczy: 

1. Zmniejszenia planu wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie (-48 393,00 zł) z tytułu 

dotacji podmiotowej dla Niepublicznego Przedszkola „Bajkowy Dworek” w Mławie. 
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2. Zwiększenia odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych w kwocie (+16 378,00 zł) 

w tym: 

- Zespół  Placówek Oświatowych Nr 1 w Mławie w kwocie (+4 383,00 zł) 

- Zespół  Placówek Oświatowych Nr 2 w Mławie w kwocie (+4 414,00 zł) 

- Zespół  Placówek Oświatowych Nr 3 w Mławie w kwocie (+6 143,00 zł) 

- Miejskie Przedszkole Samorządowe Nr 4 w Mławie w kwocie (+1 438,00 zł)  

3.Zwiększenie planu wydatków Zespołu Placówek Oświatowych Nr 3 w Mławie w kwocie 

(+53 000,00 zł) z przeznaczeniem na remont schodów wejściowych i wyburzenie tarasów 

oraz gazonów przy budynku MPS nr 3 w Mławie. 

Pozostała działalność  (+15 621,00 zł) dotyczy: 

1. Zmniejszenia odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych w kwocie (-894,00 zł)  

w tym: 

- Szkoła Podstawowa Nr 3 w Mławie w kwocie (-55,00 zł), 

- Zespół  Placówek Oświatowych Nr 2 w Mławie w kwocie (-839,00 zł) 

2. Zwiększenia odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych w kwocie (+16 515,00 zł) 

w tym: 

- Szkoła Podstawowa Nr 2 w Mławie w kwocie (+1 517,00 zł), 

 - Szkoła Podstawowa Nr 6 w Mławie w kwocie (+399,00 zł) 

- Zespół  Placówek Oświatowych Nr 1 w Mławie w kwocie (+670,00 zł) 

- Zespół  Placówek Oświatowych Nr 3 w Mławie w kwocie (+12 624,00 zł) 

- Miejskie Przedszkole Samorządowe Nr 4 w Mławie w kwocie (+1 305,00 zł) 

Ochrona zdrowia  (+121 332,25 zł) 

Przeciwdziałanie alkoholizmowi (+121 332,25 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mława w kwocie 

(+121 332,25 zł) z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z przeciwdziałaniem 

alkoholizmowi, są to środki niewykorzystane z roku 2017. 

Pomoc społeczna  (+82 400,00 zł) 

Ośrodki Pomocy Społecznej (+82 400,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Mławie w kwocie 

(+82 400,00 zł) z przeznaczeniem na; 

- zakupy inwestycyjne  (zakup serwera  wyposażonego w system Windows Serwer 2016)  

w kwocie (+30 000,00 zł), 

- zakup materiałów i wyposażenia (zakup komputerów  dla pracowników MOPS) w kwocie 

(+52 400,00 zł). 

Rodzina (+494,00 zł) 

Tworzenie i funkcjonowanie Żłobków (+494,00 zł) 

Zwiększenia odpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych w kwocie (+494,00 zł)  

z przeznaczeniem dla Miejskiego Żłobka w Mławie  

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  (+2 451 100,00 zł) 

Gospodarka ściekowa i ochrona wód ( +1 945 600,00 zł) 

1.  Zwiększenia planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie (+2 010 

000,00 zł) z tytułu realizacji zadań inwestycyjnych tj: 

- „Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Płockiej w Mławie” w kwocie (+500 000,00 zł), 

- „Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Działdowskiej w Mławie”  w kwocie (+784 000,00 zł), 
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- „Budowa odcinka kanalizacji deszczowej w ul. Zachodniej w Mławie” w kwocie 

(+40 000,00 zł), 

- „Budowa przykanalików do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej w Mławie – etap II” 

 w kwocie (+180 000,00 zł), 

- „Budowa odcinków przyłączy wodociągowego i kanalizacji sanitarnej do działki nr 4810  

w Mławie” w kwocie (+6 000,00 zł), 

- „Budowa kanalizacji deszczowej w ul. Dzierzgowskiej, Reja i Zacisze w Mławie” 

w kwocie 500 000,00 zł. 

2. Zmniejszenie planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie (-64 400,00 

zł) rezygnacja z realizacji zadania inwestycyjnego pn: „Budowa sieci wodociągowej  

w ul. Kryształowej w Mławie”. Inicjatorzy zrezygnowali z partycypacji w kosztach budowy 

zadania. 

Pozostała  działalność  (+505 500,00 zł) 

1. Zwiększenie planu finansowego wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie 

(+551 000,00 zł)  z przeznaczeniem na: 

- „Rewitalizacja istniejącego placu zabaw w Parku Miejskim w Mławie” w kwocie 

(+45 500,00 zł), 

- „ Budowa budynków socjalnych w Mławie – etap II” w kwocie (+500 000,00 zł), 

- „ Budowa placu zabaw w Parku Miejskim w Mławie” w kwocie (+5 500,00 zł). 

2. Zmniejszenie planu finansowego wydatków Urzędu Miasta Mława w kwocie  

(-45 500,00 zł)  dotyczy zadania inwestycyjnego pn: „Budowa placu zabaw w Parku 

Miejskim w Mławie”. 

Kultura fizyczna (+565 000,00 zł) 

Obiekty sportowe (+500 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie (+500 000,00 

zł) z tytułu realizacji zadania inwestycyjnego pn: „Przebudowa obiektów sportowych na 

terenie MOSiR w Mławie – etap II”. 

Instytucje kultury fizycznej (+65 000,00 zł) 

Zwiększenie planu wydatków majątkowych Urzędu Miasta Mława w kwocie (+65 000,00 zł) 

z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego pn: „Budowa pomostu nad Zalewem 

Ruda”.  

Dochody budżetu na 2018 r.  132 808 146,37 zł 

Wydatki budżetu  na 2018 r.  154 267 497,62 zł  

Deficyt budżetu uległ zwiększeniu o kwotę (+4 459 351,25 zł) i po zmianie wynosi   

21 459 351,25 zł (na realizację zadań bieżących i majątkowych) zostanie pokryty 

przychodami z wolnych środków w kwocie  4 429 351,25 zł oraz przychodami pochodzącymi  

z emisji obligacji komunalnych w kwocie 17 000 000,00 zł.  

Przychody budżetu w kwocie 25 259 351,25  zł w tym: 

- wolne środki w kwocie 4 459 351,25 zł, 

- obligacje komunalne w kwocie 17 000 000,00 zł 

- obligacje komunalne w kwocie 3 800 000,00 zł 

Rozchody budżetu  w kwocie  3 800 000,00 zł (wykup obligacji komunalnych) 



6 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława 

omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną 

opinię. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Radna HALINA PSZCZÓŁKOWSKA  

Odniosła się do dochodów i wydatków z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz wydatków na realizację zadań określonych w Miejskim 

Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2018 rok i zapytała 

dlaczego dochody wynoszą 600 000,00 zł, a wydatki 696 332,25 zł – z czego wynika ta 

różnica? 

JUSTYNA LEWANDOWSKA Skarbnik Miasta Mława 

Poinformowała, że plan dochodów dotyczy 2018 roku, natomiast plan wydatków 

związany jest z niewykorzystanymi środkami z lat ubiegłych które przechodzą na kolejne lata. 

Dlatego możemy wydawać więcej, niż planowane są dochody. 

Radny MICHAŁ POL 

Odniósł się do Autopoprawki Nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2018 rok. Powiedział, że znajduje się tu informacja, która na pewno ucieszy 

mieszkańców – budowa pomostu nad zalewem Ruda. Powiedział, że dobie rozwoju turystyki 

i rekreacji jest to bardzo dobra inwestycja. Podziękował za uwzględnienie uwag radnych  

i wpisanie tego zadania do budżetu. 

Radny JERZY RAKOWSKI 

Odniósł się do zmniejszenia planu wydatków w kwocie – 64 400,00 zł z tytułu rezygnacji 

z zdania inwestycyjnego pn. „Budowa sieci wodociągowej w ul. Kryształowej w Mławie”? 

Dodał, że na wniosek Pani skarbnik dokonano wykreślenia zdania „Inicjatorzy zrezygnowali 

z partycypacji w kosztach budowy zadania”. Zapytał dlaczego w związku z tym rezygnujemy 

z realizacji tego zadania? Następnie odniósł się do zwiększenia planu wydatków o kwotę 

121 332,25 zł z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z przeciwdziałaniem 

alkoholizmowi (środki niewykorzystane w roku 2017). Zapytał czy wiemy na jaki cel środki 

te będą wydatkowane? 

JUSTYNA LEWANDOWSKA Skarbnik Miasta Mława 

Powiedziała, że środki finansowe w wysokości 121 332,25 zł wprowadzamy do budżetu 

ponieważ ta kwota pochodzi z wolnych środków z lat ubiegłych. Na chwilę obecną nie wiemy 

na jaki cel zostanie ona przeznaczona. Jeśli nie zostaną one wykorzystane wejdą w kwotę 

wolnych środków, jako środki znaczone. Jeśli chodzi o budowę wodociągu  

w ul. Kryształowej to po obradach komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska postanowiliśmy dokonać korekty i dokonać wykreślenia 

zdania „Inicjatorzy zrezygnowali z partycypacji w kosztach budowy zadania”. Nie było to 
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bezpośrednią przyczyną rezygnacji z realizacji tego zadania. Kwoty po przetargach okazały 

się znacznie wyższe niż przewidywaliśmy. W związku z tym inicjatorzy zrezygnowali  

z czynu społecznego, ale to nie jest bezpośrednią przyczyną rezygnacji z realizacji zadania. 

Byłoby krzywdzące dla mieszkańców ul. Kryształowej jeśli ten punkt byłby sformułowany  

w ten sposób. 

Radny JERZY RAKOWSKI 

Powiedział, że na nadzieję, że kwota 121 332,25 zł zostanie przeznaczona na konkretny 

cel. 

Radny MARIAN WILAMOWSKI 

Zapytał o środki finansowe przeznaczone na przebudowę ul. Batorego i poprosił o więcej 

informacji na ten temat. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że zostanie wykonany chodnik po prawej stronie od ul. Moniuszki. Wpłynie 

to na poprawę bezpieczeństwa pieszych na tej ulicy. Dodał, że posiadamy cały projekt 

przebudowy tej ulicy,  inwestycja będzie wykonywana etapowo. 

Radna JOANNA TAŃSKA 

Odniosła się do autopoprawki nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2018 rok i zadania budowy pomostu nad zalewem Ruda. Dodała, że zalew 

Ruda nie jest położony na terenie miasta Mława – jak rozwiążemy ten problem? 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że jest to prawda – kąpielisko z którego w większości korzystają mieszkańcy 

Miasta Mława oraz jest nadzorowane przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Mławie nie 

leży w granicach administracyjnych Miasta Mława. Dyrektor MOSiR podpisuje odpowiednie 

umowy, aby móc administrować tym kąpieliskiem i zarządzać nim. Dodał, że Miasto Mława 

ponosi z tego tytuły koszty. Co kilka lat przeznaczaliśmy środki finansowe na remont 

pomostu, który w dniu 26 marca uległ uszkodzeniu. Na chwilę obecną korzystanie w tego 

obiektu nie jest możliwe. Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego wyłączył  

z użytkowania ten obiekt gdyż stan techniczny zagraża bezpieczeństwu użytkowników. 

Konieczna jest rozbiórka. Dodał, że w związku ze zmianą przepisów –zarząd nad takimi 

obiektami przejmują Wody polskie. Konieczne będzie podpisanie stosownego porozumienia 

w tej sprawie, jednak na razie nie wiemy jeszcze na jakich zasadach. Nie wiemy czy 

wybudowanie nowego obiektu będzie możliwe. Aby dokonać rozbiórki tego obiektu należy 

sporządzić dokumentację, uzyskać pozwolenie na budowę oraz zatrudnić inspektora nadzoru. 

Plan jest taki, aby w wakacje móc bezpiecznie korzystać z tego kąpieliska. Postanowiliśmy 

przeznaczyć środki finansowe na ten cel. Pani Radna zaznaczyła złożoność tej sytuacji. Nie są 

to granice administracyjne miasta, jednak świadomie ponosimy te koszty. Dodał, że budowa 

nowego pomostu to mogą być koszty nawet 400 – 500 tys. zł. Należy pamiętać, że w tym 

roku wybudowanie pomostu i oddanie go do użytku nie jest możliwe. Kwestie prawne 

związane z wyłonieniem wykonawcy są bardzo czasochłonne. Jeśli Wysoka Rada zdecyduje 

na budowę tego obiektu to na początek konieczne jest 65 tys. zł na rozbiórkę starego pomostu 
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i przygotowanie kąpieliska do okresu letniego. Dodał, że o kosztach budowy nowego obiektu 

będzie można mówić dopiero po rozstrzygnięciu przetargów. 

Radny JAROSŁAW ZADROŻNY 

Odniósł się do budowy pomostu na zalewie Ruda i powiedział, że inwestycja ta jest 

potrzebna. Mławianie od lat korzystają z tego kąpieliska, jednak bezpieczeństwo jest 

najważniejsze. Zapytał czy możliwy jest wykup części tego terenu? 

 SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że nie sądzi aby możliwy był wykup tych gruntów. Zaznaczył, że zbiorniki 

wodne są własnością Skarbu Państwa. Nie wiemy jeszcze na jakich zasadach zostanie 

podpisana umowa z podmiotem Wody Polskie. Nawiązał do wypowiedzi Pani Radnej Joanna 

Tańskiej i powiedział, że jeśli mamy zamiar inwestować na nie swoim terenie zwrócił się 

pismem do wójtów gminy Iłowo – Osada oraz Lipowiec Kościelny z prośbą, aby przeznaczyli 

na środki finanse na rozbiórkę oraz wybudowanie nowego pomostu nad zalewem Ruda. Jakie 

będzie stanowisko dwóch samorządów – tego nie wiemy. Dodał, że pomost są to również 

koszty związane z utrzymaniem takiego obiektu. Zaznaczył, że bardzo często pomost 

niszczony był przez jego użytkowników. Okolice zalewu są zaśmiecane przez ludzi. Niestety 

niska kultura osobista niektórych osób i niska kultura ochrony środowiska prowadzą do takich 

sytuacji. Niestety jesteśmy świadkami takich zachowań każdego sezonu. Powiedział, że 

będzie namawiał do tego aby nie przeznaczać dużych środków finansowych na ten cel. 

Potrzeb inwestycyjnych i remontowych jest bardzo dużo. Dodał, że poczekajmy na 

stanowisko dwóch samorządów w tej sprawie. Dodał, że rozmawiał z wójtem gminy 

Lipowiec Kościelny, który w nie oficjalnej rozmowie, że jego zdaniem warto jest 

przygotować kąpielisko w takim standardzie jak to jest robione w pobliżu, czyli oznakowanie 

bojami i w jego opinii to będzie wystarczające. Zaznaczył, że zbiornik ten jest potrzebny  

i wspólnie musimy podjąć decyzję czy chcemy budować nowy pomost i jakie środki 

finansowe przeznaczyć na ten cel. 

Radny RYSZARD PRUSINOWSKI 

Odniósł się do zmniejszenia planu dochodów Urzędu Miasta Mława w kwocie  

(-25 760,00 zł) dotyczy darowizny mieszkańców Miasta Mława na realizację zadania 

inwestycyjnego pn: „Budowa sieci wodociągowej w ul. Kryształowej w Mławie”. Poprosił  

o wykonanie tego zadania. Zaznaczył, że mieszkańców Mławy jest coraz mniej i w miarę 

możliwości finansowych powiedział, żeby pamiętać o mieszkańcach ul. Kryształowej. 

JANINA BUDZICHOWSKA Zastępca Burmistrza Miasta Mława 

Powiedziała, że podczas posiedzenia Komisji Budownictwa kwestia ta została dokładnie 

omówiona. Główną przyczyną odstąpienia od realizacji tego zadania była zbyt duża kwota 

zaproponowana przez potencjalnego wykonawcę. Pan Naczelnik Krzysztof Jaros zwrócił się 

do partycypantów czy są skłonni zwiększyć swój udział w planowanej inwestycji. Dodała, że 

uchwała Rady miasta zobowiązuje potencjalnych partycypantów do 40% wkładu własnego. 

Nie było takiej woli. Zadanie zostało wprowadzone do budżetu w takiej konstrukcji, dlatego 

decydujemy o jego zdjęciu z budżetu. Powiedziała, że nie ma przeszkód, aby rozważyć 

etapowo wykonać tą inwestycję w całości ze środków budżetu miasta Mława. 
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Radny HENRYK KACPRZAK 

Zapytał czy są szanse na przebudowę estrady w parku miejskim w tym roku? Następnie 

odniósł się do wydatków przeznaczonych na kulturę fizyczną – zwiększenie planu wydatków 

w kwocie 500 tys. zł z przeznaczeniem na przebudowę obiektów sportowych na terenie 

MOSiR w Mławie – etap II i poprosił o więcej informacji na ten temat. Dodał, że w dalszym 

ciągu nie ma w budżecie środków finansowych na przebudowę boisk sportowych przez 

Szkole Podstawowej Nr 7 w Mławie. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Zaznaczył, że wolne środki nie zostały jeszcze w pełni podzielone. Należy zastanowić się 

nad tym czy chcemy wykupić obligacje czy inwestować. Powiedział, że żaden z mieszkańców 

nie zgłosił, że chciałby, aby w ramach wolnych środków dokonać wykupu obligacji. 

Mieszkańcy chcą realizować niezbędne inwestycje i remonty. Do tych zadań należy również 

remont estrady w parku miejskim. Dodał, że mamy plan aby przez najbliższy miesiąc 

zadecydować jak rozdysponować wolne środki. Mamy na uwadze remont estrady w parku 

miejskim. Następnie odniósł się do zadania modernizacji obiektów sportowych na terenie 

MOSiR w Mławie i powiedział, że ubiegamy się na dofinansowanie realizacji tego zadania. 

Dodał, że sala fitness cieszy się bardzo dużym zainteresowaniem. Obiekty są 

wykorzystywane zgodnie z przeznaczeniem. Podziękował pracownikom MOSiR w Mławie za 

wykorzystywanie tych obiektów efektywnie i że umieją inicjować życie społeczne. Uzupełnił, 

że jeżeli otrzymamy dofinansowanie na realizację tego zadania to będziemy chcieli je 

wykonać. Powiedział, że miesiąc temu podczas Sesji RM dyskutowaliśmy na temat 

wprowadzenia tytułu projektowania obiektów sportowych przy Szkole Podstawowej Nr 7. 

Dodał, że gdy będziemy mieć projekt będziemy wiedzieć jakie środki finansowe na ten cel 

zarezerwować. 

Radna HALINA PSZCZÓŁKOWSKA 

Zaznaczyła, że Wysoka Rada przeznaczyła kwotę 10 tys. zł na projekt techniczny 

parkingu przy Szkole Podstawowej Nr 4 w Mławie. Zapytała co stoi na przeszkodzie, że 

parking nie jest ujęty jako inwestycja z wolnych środków? 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Przypomniał, że wolne środki to kwota ok. 8 800 000 zł. Powiedział, że wnioski 

dotyczące pomysłów na rozdysponowanie tej kwoty opiewają na kwotę 30 mln zł. Jest to 

trudny wybór. Jeśli wysoka rada zdecyduje o nie likwidowaniu deficytu to te środki 

finansowe zostaną przeznaczone na inwestycje i remonty. Decyzja Rady Miasta jest dla 

Burmistrza Miasta wiążąca i zachęca, aby była ona podjęta publicznie.  

Radna HALINA PSZCZÓŁKOWSKA 

Dodała, że projekt techniczny jest już gotowy i ma już 4 lata. Poprosiła, aby wykonać to 

zadanie przy okazji podziału tych wolnych środków.  

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Zapewnił, że pamięta o wszystkich wnioskach inwestycyjnych i stara się aby wszystkie 

były realizowane. 
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Radny JAROSŁAW ZADROŻNY 

Poprosił o więcej informacji na temat zadania przebudowy ul. Mariackiej. Podziękował 

Wysokiej Radzie za uwzględnienie tego zadania w budżecie. Dodał, że ul. Mariacka jest to 

jedna z bardziej eksploatowanych ulic. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Poinformował, że jesteśmy na ostatnim etapie projektu technicznego. Dodał, że pojawiła 

się nieprawdziwa informacja na temat tego, że Burmistrz Miasta planuje jest otwarcie ulicy 

Mariackiej na wprost za blokami do ul. Sienkiewicza. Ta informacja jest nieprawdziwa. 

Powiedział, że udostępni mieszkańcom ostateczną dokumentację. Dodał, że ul. Mariacka 

zostanie poprowadzona po obecnym szlaku. Zostanie zaprojektowana tam zieleń, parkingi, 

nowoczesne oświetlenie oraz chodniki i oczywiście nawierzchnia, aby mieszkańcom żyło się 

lepiej i bezpieczniej. Ma nadzieję, że koncepcja ta zachwyci mieszkańców osiedla i nie tylko. 

Na koniec zwrócił uwagę, że nie wszystkie wnioski składane prze Radnych jak  

i mieszkańców mogą być uwzględnione, a wynika to z ograniczenia środków finansowych. 

Podziękował za ostateczne przyjęcie zmian zgodnie z uchwałą. 

Radny JACEK SYCH 

Powiedział, że z dużym zainteresowaniem przyjęliśmy deklarację premiera 

Morawieckiego dotyczącą stworzenia funduszu wspierającego budowę dróg lokalnych. 

Zgłosił sugestię, że gdy pojawią się jakieś środki finansowe to warto byłoby je odłożyć  

z myślą o tym wniosku. Dodał, że działania warto by skierować na te sferę, gdyż termin 

składania projektów będzie bardzo krótki. Dodał, że nie wyobraża sobie żebyśmy nie złożyli 

wniosku w tej sprawie. 

Radny HENRYK KACPRZAK 

Powiedział, że Burmistrz zaznaczył, że nikt z Radnych nie przychodzi do niego w sprawie 

wniosków inwestycyjnych. Powiedział, że Burmistrz Miasta Mława nie uczestniczy  

w komisjach Rady. Dodał, że według niego obowiązkiem Burmistrza jest uczestnictwo  

w posiedzeniach komisji Rady. Dodał, że Burmistrz powinien spotkać się z radnymi, gdyż nie 

jest to obowiązek Radnych tylko Burmistrza. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Odniósł się do wypowiedzi Pan Radnego Kacprzaka i powiedział, że źle rozumiał jego 

wypowiedź. Chodziło mu o to, że nikt z radnych nie złożył wniosku dotyczącego spłaty 

zadłużenia, tylko każdy chce realizować niezbędne inwestycje i remonty. Powiedział, że 

działa zgodnie z prawem – podczas posiedzeń wszystkich komisji Burmistrza Miasta Mława 

reprezentuje Zastępca Burmistrza. Dodał, że jeśli posiedzenia komisji odbywałby się  

o godzinie 19 to wtedy uczestniczyłby w każdym posiedzeniu komisji. Być może warto aby 

sesje RM obywały się soboty. Dodał, że wie że taki kształt organizacji rodzi konsekwencje,  

o których pan Radny jeszcze nie wie. Następnie odniósł się do wypowiedzi Pana Radnego 

Jacka Sycha dotyczącej programu przebudowy dróg lokalnych. Powiedział, że 

przygotowujemy się do złożenia wniosku i na pewno zostanie on złożony. Odniósł się do 

budowy Alei Św. Wojciecha i powiedział, że mieszkańcy będą oczekiwali dalszej realizacji 
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tej inwestycji. Jest zamysł kontynuowania tej drogi do trasy S7 i ma nadzieję, że zadanie to 

zostanie zrealizowane z korzyścią dla rozwoju miasta. Zapowiedział jakiś czas, jeśli Rada 

wyrazi zgodę to przedstawi on plan inwestycyjny dotyczący dróg na terenie Miasta Mława. 

Powiedział, że budujemy drogi w miejscach gdzie ich wcześniej nie było. Wiele ulic udało się 

przebudować ze względu na otrzymanie dofinansowania w ramach programu przebudowy 

dróg lokalnych. Zapewnił, że śledzimy wszystkie konkursy i ma nadzieję, że uda się otrzymać 

dofinansowanie na przebudowę dróg. Dodał, że na chwilę obecną nie znamy kryteriów tego 

konkursu, jednak ma nadzieję że uda się otrzymać to dofinansowanie. Dodał, że do Alei Św. 

Wojciecha otrzymaliśmy dofinansowanie na poziomie 60 %. 

Radny HENRYK KACPRZAK 

Powiedział, że na jeden z pierwszych Sesji wnioskował o to, aby posiedzenia komisji oraz 

Sesji RM odbywały się po godzinie 17, aby wyborcy mogli w nich uczestniczyć. 

Radny JERZY RAKOWSKI 

Powiedział, że prowadzimy dyskusje nad budżetem, jednak według niego dobrym 

posunięciem byłby powrót do tego, aby posiedzenia Sesji RM i komisji RM odbywały się po 

godzinie 16. Dodał, że to nie jest dyskusja na ten moment i poprosił o powrót do tego tematu. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Zaznaczył, że posiedzenia Sesji i Komisji RM odbywają się zgodnie Statutem Miasta 

Mława, a ten jest zgody z prawem. Dodał, że on jako Burmistrz pracuje po kilkanaście godzin 

na dobę. Bardzo angażuje się w pracę. Zaznaczył, że z mieszkańcami zawsze spotyka się po 

godzinie 17. Dodał, że podczas posiedzeń komisji pracownicy zawsze są do dyspozycji 

radnych. Czas podczas gdy trwają komisje RM zawsze wykorzystuje na spotkania  

z mieszkańcami. Uzupełnił, że posiedzenia Komisji oraz Sesji Rady Miasta są zawsze 

należycie przygotowywane i obsługiwane przez pracowników Urzędu Miasta. Zaznaczył, że 

nie usłyszał nigdy słów krytyki dotyczących przygotowywania Sesji RM od 

Przewodniczącego Rady Miasta. Dodał, że wszelkie pomysły i refleksje przekazane przez 

Pana Przewodniczącego dotyczące organizacji Sesji RM są analizowane przez Burmistrza. 

Podziękował pracownikom Urzędu Miasta oraz Przewodniczącemu Rady Miasta za częsty 

kontakt oraz rzeczową i profesjonalną współpracę. 

Radny MICHAŁ POL 

Odniósł się do bardzo popularnej dyscypliny sportowej jaką jest piłka nożna. Zaznaczył, 

że klub sportowy Mławianka jest obecnie w IV lidze. Dodał, że klub znajduje się w trudnej 

sytuacji finansowej. Uzupełnił, że kondycja finansowa i dobre wyniki sportowe osiągane 

przez klub mogą przyczynić się do rozpowszechnienia tego sportu wśród młodzieży. Poprosił, 

aby do czasu kolejnej sesji zastanowić się nad wsparciem dla finansowym dla tego klubu. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Zapytał Pana Radnego jakie pieniądze z budżetu miasta otrzymuje klub? Zapytał czy wie 

ile pieniędzy z budżetu miasta Mława jest przeznaczanych na utrzymanie obiektów 

sportowych? Czy wie jaka to jest kwota miesięcznie i rocznie? Czy wie ile grup sportowych 

obiekty te są przygotowywane na potrzeby zawodów oraz treningu? Dodał, że ile byśmy 
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środków finansowych na to nie przeznaczyli na ten cel i tak zawsze będzie to mało. Dodał, że 

w związku z wypowiedzią Pana Radnego pojawia się kolejny wydatek bieżący. Poprosił  

o doprecyzowanie o jakiej kwocie mówimy? 

Radny MICHAŁ POL 

Powiedział, że nie jest on Burmistrzem, a kluczowe decyzje dla miasta podejmuje 

Burmistrz. Dodał, że to on jest dobrym menadżerem i on powinien wiedzieć jakie środki 

finansowe na ten cel należy przeznaczyć i zainwestować. Powiedział, że dobry menadżer to 

dobry burmistrz, a dobry burmistrz dobry ekonomista. Świetny ekonomista to osoba która 

pozyskuje środki zewnętrzne z funduszy unijnych, a panu Burmistrzowi nie wychodzi to 

najlepiej. Dodał, że dobry menadżer to powinna być osoba, która umie pozyskiwać 

inwestorów. Uzupełnił, że jak na razie w Mławie tego nie widać. Następnie zapytał Pana 

Burmistrza czy wie ile wychowanków odeszło z klubu Mławianka? Powiedział, że Burmistrz 

Miasta Mława na jednej z Sesji RM nie odpowiedział na jego pytania i stwierdził, że czuje się 

nękany. Powiedział, że według niego pytania Radnego nie jest to nękanie i a sesja RM 

wymaga więcej powagi. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że Pan Radny nie udzielił odpowiedzi na żadne z zadanych pytań i świadczy 

to braku wiedzy i zaatakował Burmistrza. Powiedział, że podczas jednej z Sesji RM czuł się 

nękany niestosownymi pytaniami przez Pana Radnego i zachęcił mieszkańców do tego aby 

sprawdzenia tego. Powiedział, że Pan Radny wykazał się słabością i dokonał oceny. 

Zaznaczył, że zbliżają się wybory samorządowe i ona zamierza kandydować na stanowisko 

Burmistrza. Powiedział, że mieszkańcy Mławy dokonają oceny po raz kolejny. Mieszkańcy 

będą mogli dokonać wyboru. Powiedział, że również mógłby powiedzieć coś 

nieprzychylnego na temat Pana Radnego, jednak nie zniży się do tego poziomu dyskusji. 

Dodał że Pan Radny nie odpowiedział na żadne z zadanych pytań. Zaznaczył, że on wie dużo 

więcej o Mławiance niż Pan Radny. Pan Radny wywołał problem jednak nie zna tego 

problemu. Troska Pana Radnego nie jest podparta żadną wiedzą. Pan Radny atakuje 

burmistrza podczas dyskusji na temat wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława oraz 

uchwały budżetowej. Na koniec dodał, że nie zniży się do takiego poziomu dyskusji. 

Radny MICHAŁ POL 

Odniósł się do wypowiedzi Pana Burmistrza i powiedział, że jeśli dalej czuje się on 

nękany to poprosił o wystosowanie kroków prawnych. 

Radny JERZY RAKOWSKI 

Powiedział, że dyskusja wkroczyła w bardzo zdecydowane wypowiedzi. Nasuwa się 

pewna analiza – na posiedzeniach Sesji, Radny ma prawo zadawać pytania, a burmistrz ma 

obowiązek na te pytania odpowiadać. Wyraził opinię, że według niego częściej Burmistrz 

atakuje Radnych, którzy zadają pytania – szczególnie pewni Radny są ośmieszani  

i krytykowani. Dodał, że wyborcy też na pewno to ocenią. Zaznaczył, że nie chce schodzić 

jak to mówi Pan Burmistrz do pewnych poziomów. Powiedział, że jest to jego zdanie  

i pozostawia to ocenie wyborcom. 
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SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Odniósł się do wypowiedzi Pana Radnego Rakowskiego i powiedział, że Pan Radny ma 

taki zwyczaj, że od 2010 roku w taki sposób wielokrotnie wypowiada się na temat 

Burmistrza. Powiedział, że ma również prawo oceniać, gdyż jest mieszkańcem tego miasta. 

Dodał, że korzysta z tego prawa mimo tego, że jest burmistrzem miasta Mława. Konkretnie 

wypowiada się na ten temat. Dodał, że jeśli ktoś uważa inaczej to są sądy i inne ograny 

ścigania i niektóre osoby skrzętnie z tego korzystają. Póki co nie udaje im się to. Zwrócił się 

do mieszkańców miasta Mława i powiedział, że dyskusja na ten temat jest bardzo potrzebna. 

Krytykując Burmistrza należy być przygotowanym do dyskusji. Odniósł się do wypowiedzi 

Pana Radnego Michała Pola i powiedział, że na pewno każdy z radnych chciałby przeznaczyć 

większą sumę środków finansowych na działalność klubu Mławianka. Zastanawia się do 

czego ta dyskusja prowadzi. Odniósł się do słów krytyki kierowanych pod adresem 

Burmistrza Miasta Mława i powiedział, że Radni mają do tego prawo. Dodał, że Panowie 

Radni już ogłosili wynik wyborów. Zaznaczył, że on skupia się na dokończeniu pracy w tej 

kadencji. Ile jeszcze jałowych dyskusji i rozmów zaproponujemy mieszkańcom i co z tego 

wynika? Dodał, że koncentruje się na realnych problemach miasta – remontach  

i inwestycjach. Szuka sposobów ich rozwiązania. Powiedział, jednak że życie miasta to nie 

tylko inwestycje i remonty, jednak także sprawne funkcjonowanie miasta. Mieszkańcy to 

zauważają. Podziękował Radnym, którzy skupiają się na realnych potrzebach mieszkańców  

i podziękował za współpracę. Ważne jest podejmowanie ryzyka, aby miasto się rozwijało. 

Dodał, że liczy dalej na owocną współpracę. Na koniec powiedział, że ludzie z zewnątrz 

podziwiają miasto jakim jest Mława. 

Radny JERZY RAKOWSKI 

Wyraził zdanie, że przed chwilą usłyszeliśmy wypowiedź jak na wiecu wyborczym. 

Powiedział, że Sesja Rady nie jest od tego aby padały wypowiedzi na temat pracy Radnych. 

W statucie nie ma takiego zapisu. Dodał, że Burmistrz Miasta ma prawo oceniać Radnych, ale 

Sesja nie jest forum do tego. 

LESZEK OŚLIŹLOK Przewodniczący Rady Miasta 

Poprosił o merytoryczną dyskusję nad projektami uchwał. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że Pan Rakowski zabiera mu prawo do wyrażania własnych opinii – poprosił 

o nie odbieranie mu tego prawa. Poprosił o zmianę sposobu dyskutowania o tym. 

JANINA BUDZICHOWSKA Zastępca Burmistrza Miasta Mława 

Odniosła się do dyskusji na temat klubu Mławianka i prośby o ewentualne przeznaczenie 

środków finansowych na ten cel. zaznaczyła, że Mławianka nie jest jednostką miejską. Na 

sport przeznaczane są bardzo duże środki finansowe. Mławianka jest to klub sportowy spoza 

sektora samorządowego. Na terenie miasta Mława działa dużo więcej klubów na które 

przeznaczane są środki finansowe. 
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LESZEK OŚLIŹLOK Przewodniczący Rady Miasta 

Odniósł się do wypowiedzi Pana Radnego Rakowskiego. Po raz kolejny Przewodniczący 

Rady jest bezpośrednio angażowany w dyskusję. Stwierdził, że powinien zakończyć tą 

dyskusję około 10 minut temu – był rozważana ewentualność złożenia w tej sprawie wniosku 

formalnego przez sekretarza obrad. Powiedział, że z jego punktu widzenia ma dylemat  

w którym miejscu przerwać tą dyskusję i komu. Dodał, że obserwuje czy nie ma przekroczeń 

i ewidentnie osobistych ataków i w związku z tym nie zamyka dyskusji. 

Radny ARKADIUSZ DŁUBISZ 

Odniósł się do wypowiedzi Pana Radnego Michała Pola na temat klubu Mławianka. 

Powiedział, że wszystkie kluby sportowe w Mławie jak i również cały sport mławski są mu 

bardzo bliskie. Zapytał skąd wziąć pieniądze i ile, aby wesprzeć klub sportowy mławianka. 

Dodał, że na terenie Mławy oprócz mławianki funkcjonują inne kluby sportowe. Dodał, że 

cały czas powstają nowe kluby. Rada miasta przeznacza środki finansowe na ich działalność, 

a te chcą coraz więcej i więcej. Sport jest mu bardzo bliski i ma kontakt z zawodnikami, 

trenerami i działaczami sportowymi oraz prezesami. Powiedział, że doceniają oni wkład 

finansowy Rady Miasta oraz Burmistrza Miasta w ich działalność. Wiadome jest , że każdy  

z klubów chciałby coraz więcej środków finansowych, ale cenią nas za przeznaczone środki 

finansowe. Powiedział, że gdy został Radnym myślał, że będzie całym sercem wspierał sport, 

jednak należy też pamiętać o innych dziedzinach życia, które również należy wspierać.  

Cieszy się, że środowisko sportowe to rozumie i on jako Radny bardzo to ceni. Dodał, że 

należałoby się zastanowić ile środków finansowych przeznaczyć, dla jakiego klubu i komu je 

zabrać? 

Radny MICHAŁ POL 

Zgłosił wniosek, aby na kolejnej Sesji RM na działalność klubu przeznaczyć kwotę 50 tys. 

zł.  

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Zaznaczył, że kluby sportowe otrzymują środki finansowe w ramach postępowania 

konkursowego – reguluje to ustawa. Dodał, że należałoby się przygotować na kolejne wnioski 

innych klubów. Należałoby się zastanowić któremu klubowi przekazać środki finansowe  

i w jakiej wysokości. Dodał, że nie można tak postępować, gdyż obowiązuje nas procedura. 

Dodał, że odbiór tej dyskusji jest taki, że Radni którzy nie biorą udziału w dyskusji są gorsi 

od Radnych którzy zabierają głos. Zaznaczył, że dyskusja jest bardzo ciekawa. 

Radny MICHAŁ POL 

Powiedział, że jego zdaniem Pan Burmistrz dzieli ludzi i poprosił o interwencję Pana 

Przewodniczącego. 

LESZEK OŚLIŹLOK Przewodniczący Rady Miasta 

Powiedział, że jeśli dyskusja nie wykracza ewidentnie poza ramy dyskusji to proszę nie 

oczekiwać dokonywania rozstrzygnięć. 
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JANINA BUDZICHOWSKA Zastępca Burmistrza Miasta Mława 

Powiedziała, że są to organizacje o których rozmawiamy są to instytucje z sektora 

pozarządowego. Dodała, że w związku z tym musielibyśmy sprawdzić czy można w budżecie 

przekazać te środki na takie cele. Dodała, że są pewne prawne możliwości, aby organizacjom 

pozarządowym przekazać środki finansowe w trybie pozakonkursowym, ale na chwilę obecną 

ciężko to stwierdzić. 

LESZEK OŚLIŹLOK Przewodniczący Rady Miasta 

Zwrócił się do Radnego Michała Pola i poprosił o złożenie wniosku na piśmie. 

Radny WALDEMAR ŁASZCZYCH 

Powiedział, że jest wieloletnim trenerem i pieniądze są dzielone na sport dla dzieci  

i młodzieży. Kubami, które dostają większość pieniędzy to klub ZAWKRZE oraz Mławianka 

– są to największe kluby w Mławie. Pieniądze są przeznaczane głównie na młodzież szkolną. 

Dodał, że obowiązują określone sposoby rozliczeń przyznanych środków finansowych. 

Pieniądze przyzwane np. dla seniorów są znacznie niższe. Dodał, że według niego 

pozyskiwanie środków finansowych dla zawodników zasadne jest poprzez pozyskiwanie 

sponsorów. Dodał, że pieniądze które są w tej chwili dzielone trafiają do  klubów i terenów. 

Jeśli chodzi o pozostałe środki finansowe to należy pozyskiwać je od sponsorów i jest to jego 

prywatne zdanie, jako trenera z wieloletnim doświadczeniem. 

Radny JAROSŁAW ZADROŻY 

Powiedział, że to że się nie odzywa nie czuje się gorszym radnym. Nie chodzi o to, aby 

się licytować kto zawnioskuje o większe pieniądze. Chciałby, aby kluby działały prężnie, 

jednak musimy działać odpowiedzialnie. Dodał, że ta dyskusja powinna odbyć się podczas 

posiedzenia Rady Sportu. 

Radny ARKADIUSZ DŁUBISZ 

Powiedział, że podczas posiedzenia Rady Sportu bardzo często rozmawiamy o funduszach 

i dokonujemy podziału na poszczególne kluby. Potem Rada miasta te podziały zatwierdza. 

Poinformował, że nie zgadza się na przyznanie kwoty 50 tys. zł dla klubu Mławianka, 

ponieważ uważa, że wszystkie kluby zasługują na otrzymanie dofinansowania. Trzeb zadać 

sobie pytanie czy Rada Miasta da na to przyzwolenie? 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) podjęła Autopoprawkę 

Nr 1 do uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) podjęła 

UCHWAŁĘ  Nr XLI/491/2018 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Mława z autopoprawką 

Nr 1 
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Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) podjęła Autopoprawkę 

Nr 1 do uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) podjęła 

UCHWAŁĘ  Nr XLI/492/2018 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok z autopoprawką Nr 1 

LESZEK OŚLIŹLOK Przewodniczący Rady Miasta 

Ogłosił przerwę. Obrady zostały wznowione o godz. 15:25. 

 

Ad pkt 8. 

MAGDALENA STASZEWSKA Inspektor ds. oświaty 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono 

stanowisko kierownicze w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Mława. 

Poinformowała, że obowiązek podjęcia uchwały wynika z ustawy z dnia 26 stycznia 1982 

roku Karta Nauczyciela (Dz. U. z 2017 r. poz. 1189 z późn. zm.), która w art. 42 ust. 6 

stanowi, że dyrektorowi i wicedyrektorowi szkoły oraz nauczycielowi pełniącemu inne 

stanowisko kierownicze w szkole, a także nauczycielowi, który obowiązki kierownicze pełni 

w zastępstwie nauczyciela, któremu powierzono stanowisko kierownicze, obniża się 

tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć w zależności od wielkości i typu szkoły oraz 

warunków pracy lub zwalnia się ich od obowiązku realizacji zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych, prowadzonych bezpośrednio z uczniami lub 

wychowankami albo na ich rzecz. Kompetencją rady gminy jest określenie zasad udzielania  

i rozmiar obniżek oraz przyznanie zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć. Powiedziała, że 

zgodnie z art. 97 i 101 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe,  

w szkole, która liczy co najmniej 12 oddziałów, tworzy się stanowisko wicedyrektora, 

natomiast w przedszkolu liczącym co najmniej 6 oddziałów lub posiadającym oddziały 

zamiejscowe w różnych miejscach lub w którym co najmniej 2 oddziały pracują dłużej  

niż 10 godzin dziennie może być utworzone stanowisko wicedyrektora przedszkola. Zarówno 

dyrektor przedszkola jak i szkoły może zwrócić się od organu prowadzącego o utworzenie 

dodatkowych stanowisk wicedyrektorów lub innych stanowisk kierowniczych. Dodała, że 

obecnie obowiązująca Uchwała Nr XVIII/186/2000 Rady Miejskiej w Mławie z dnia  

24 sierpnia 2000 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko 

kierownicze w szkołach podstawowych, gimnazjach i przedszkolach prowadzonych przez 

gminę Miejską Mława, w § 2 jest niezgodna z przepisami ustawy Prawo oświatowe. 

Uzupełniła, że obowiązujące przepisy prawa miejscowego należy zatem dostosować do 

zmieniającego się prawa oświatowego, tak aby dyrektorzy przedszkoli i szkół podstawowych 

https://www.prawo.vulcan.edu.pl/przegdok.asp?qdatprz=21-02-2018&qplikid=2#P2A6
https://www.prawo.vulcan.edu.pl/przegdok.asp?qdatprz=21-02-2018&qplikid=2#P2A6
https://www.prawo.vulcan.edu.pl/przegdok.asp?qdatprz=21-02-2018&qplikid=2#P2A6
https://www.prawo.vulcan.edu.pl/przegdok.asp?qdatprz=21-02-2018&qplikid=2#P2A6
https://www.prawo.vulcan.edu.pl/przegdok.asp?qdatprz=21-02-2018&qplikid=2#P2A6
https://www.prawo.vulcan.edu.pl/przegdok.asp?qdatprz=21-02-2018&qplikid=2#P2A6
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podległych Miastu Mława mogli właściwie zaplanować organizację roku szkolnego 

2018/2019. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie tej uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

Komisji ds. Rodziny i Spraw Społecznych, Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Radna HALINA PSZCZÓŁKOWSKA 

Poinformowała, ze podczas posiedzenia Komisji Oświaty uchwała była analizowana 

szczegółowo. Powiedziała, że nasunęły się pewne wątpliwości. Przyznała, że uchwała 

zawiera zasady udzielenia i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć, jednak nie zawiera zasad przyznania zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć. 

MAGDALENA STASZEWSKA Inspektor ds. oświaty 

Poinformowała, że w uchwale określone zostały zasady udzielenia i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć. Dodała, że ustalenie zasad przyznania 

zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć nastąpiłoby innym aktem prawnym. Uzupełniła, że 

nie określalibyśmy wtedy zasad zwalniania. 

Radna HALINA PSZCZÓŁKOWSKA 

Poinformowała, że w uzasadnieniu do uchwały jest zapis „oraz przyznanie zwolnienia od 

obowiązku realizacji zajęć” – poprosiła o wyjaśnienie. Dlaczego nie ma określonych zasad 

zwolnienia? 

JANINA BUDZICHOWSKA Zastępca Burmistrza Miasta Mława 

Powiedziała, że zapis umieszczony w uzasadnieniu do uchwały stanowi przepis prawny, 

który został w całości przytoczony. Jeśli Państwo sobie życzą można wykreślić to całe zdanie, 

ponieważ nie ma sensu go dzielić. Dodała, że dla podejmowanej uchwały nie ma to znaczenia 

gdyż odnosi się ona do rozmiaru obniżek, a nie do zwolnienia. Na koniec dodała, że uchwała 

nie zawiera zasad zwolnień, gdyż Burmistrz nie planuje o nie wnioskować. Dodała, że gdyby 

była taka intencja, można to zaproponować oddzielną uchwałą w tej sprawie lub dla każdego 

dyrektora oddzielnie.  

Radna HALINA PSZCZÓŁKOWSKA 

Zapytała czy w związku z tym Burmistrz Miasta nie planuje wnioskować o zwolnienie? 

Gdyby zaistniał przypadek, że konieczne byłoby zwolnienie jakiegoś dyrektora to czy Pan 

Burmistrz poprosi o to Radę Miasta? 

JANINA BUDZICHOWSKA Zastępca Burmistrza Miasta Mława 

Poinformowała, że Pan Burmistrz nie planuje wnioskować o zwolnienie. Wynika to  

z organizacji roku szkolnego na przyszły rok. Jeśli zaistniałaby potrzeba zwolnienia od 

obowiązku realizacji zajęć któregoś z dyrektorów to w obecnej uchwale, która teraz  
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obowiązuje, delegacje na organ wykonawczy daje uchwała. Tutaj w związku z tym, że Pan 

Burmistrz nie planuje zwolnień, to o taką delegację nie prosi. Gdyby w przyszłości zaistniała 

taka potrzeba czy zamiar, to wtedy Burmistrz wystąpi do Rady Miasta o podjęcie stosownej 

uchwały.  

Radna HALINA PSZCZÓŁKOWSKA 

Zapytała jak w tej chwili dyrektorzy wszystkich szkół na terenie Miasta Mława realizują 

obowiązkowy wymiar godzin? 

MAGDALENA STASZEWSKA Inspektor ds. oświaty 

Powiedziała, że jeżeli dyrektorzy zawnioskowali o zwolnienie z pensum to według 

obowiązującej uchwały wniosek był rozpatrywany. Powiedziała, że część dyrektorów 

realizuje pensum z dziećmi. Poinformowała, że pensum dyrektora obecnie wynosi 3 godziny 

zajęć z dziećmi. Dodała, że jeśli chodzi o precyzyjne określenie liczby godzin jaką realizują 

poszczególni dyrektorzy szkół w Mławie, to trudno w tej chwili odpowiedzieć na to pytanie. 

Dodała, że odpowiedzi udzieli podczas Komisji RM. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) podjęła 

UCHWAŁĘ  Nr XLI/493/2018 

w sprawie w sprawie określenia zasad udzielenia i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko 

kierownicze w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto Mława 

Ad pkt 9. 

MAGDALENA STASZEWSKA Inspektor ds. oświaty 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia na 2018 rok planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat 

za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia 

specjalności i form doskonalenia, na które dofinansowanie będzie przyznawane dla 

nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez Miasto Mława. Poinformowała, że 

obowiązek podjęcia uchwały wynika z art. 70a ust. 6 w związku z art. 91d pkt 1 ustawy z dnia 

26 stycznia 1982 roku – Karta Nauczyciela (Dz. U. z 2017 r. poz. 1189 z późn. zm.), który 

ustalił kompetencje rady gminy do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 

nauczycieli oraz ustalenia specjalności i form doskonalenia, na które dofinansowanie będzie 

przyznawane dla nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez gminę. Powiedziała, że 

w myśl § 6 ust. 3 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej i Sportu z dnia  

29 marca 2002 roku w sprawie sposobu podziału środków na wspierania doskonalenia 

zawodowego dofinansowywanych ze środków wyodrębnionych w budżetach organów 

prowadzących szkoły, województw, ministra właściwego do spraw oświaty i wychowania  
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oraz szczegółowych kryteriów i trybu przyznawania tych środków (Dz. U. z 2002 r. Nr 46, 

poz. 430 z późn. zm.) organ prowadzący opracowuje na każdy rok budżetowy plan 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, biorąc pod uwagę wnioski 

dyrektorów szkół i placówek przygotowane z uwzględnieniem planu doskonalenia 

zawodowego nauczycieli opracowanego przez dyrektora szkoły, złożonego do dnia  

30 listopada danego roku. Natomiast zgodnie z § 7 wskazanego rozporządzenia organ 

prowadzący, w porozumieniu z dyrektorami szkół i placówek, ustala corocznie maksymalną 

kwotę dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady 

kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przyznawanie.  

W imieniu Pana Burmistrza poprosiła o podjęcie tej uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

Komisji ds. Rodziny i Spraw Społecznych, Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Radny JACEK SYCH 

Odniósł się do § 3 i § 4 i poprosił o interpretację prawną tych zapisów pod kątem katalogu 

podmiotów, które mają świadczyć specjalności i formy kształcenia nauczycieli. W § 3 jest to 

katalog otwarty, natomiast § 4 jest zastosowany krąg zamknięty. Zapytał jak należy rozmieć 

ten krąg podmiotów? 

JACEK NIEŚCIOR Radca prawny 

Poinformował, że według niego informacje zawarte w § 3 i § 4 są takie same. Dodał, że  

w § 4 zostały umieszczone kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli.  

JANINA BUDZICHOWSKA Zastępca Burmistrza Miasta Mława 

Powiedziała, że w § 3 wymienione tylko rodzaje studiów natomiast w § 4 podmioty te są 

bardziej doprecyzowane. 

JACEK NIEŚCIOR Radca prawny 

Uzupełnił, że te dwa paragrafy należy czytać razem, a nie w oderwaniu. 

Radny JACEK SYCH 

Powiedział, że treściowo zauważa różnicę tych dwóch paragrafów. Dodał, że zapoznał się 

z nimi szczegółowo. Paragrafy te tożsame nie są – być może § 4 zawęża ten krąg podmiotów  

i zapytał jak należy to interpretować? 

JACEK NIEŚCIOR Radca prawny 

W § 3 zostały umieszczone specjalności i formy kształcenie, które będą objęte 

dofinansowaniem w 2018, natomiast w § 4 kto może je prowadzić i w jakiej kwocie udzielane 

jest dofinansowanie. Nie możemy rozszerzać tego literalnie. 

 

 



20 

Radny JACEK SYCH 

Powiedział, że właśnie o taką interpretację mu chodziło. Dodał, że rozumie, że przez 

pryzmat § 4 interpretujemy § 3 Powiedział, że jest różnica między tymi paragrafami. 

Uzupełnił, że jeśli jest taka interpretacja to on nie ma więcej pytań. 

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) podjęła 

UCHWAŁĘ  Nr XLI/494/2018 

ustalenia na 2018 rok planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia 

specjalności i form doskonalenia, na które dofinansowanie będzie przyznawane  

dla nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez Miasto Mława 

Ad pkt 10. 

MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej – ul. Marii 

Konopnickiej. Poinformował, że przedmiotem uchwały jest nieruchomość oznaczona  

w ewidencji gruntów m. Mławy jako działka nr 3011/7, położona przy ul. Marii 

Konopnickiej, zabudowana budynkiem użytkowym – garażem. Jej położenie zostało 

przedstawione na wyrysie z mapy ewidencyjnej w skali 1:500, załączonym do uzasadnienia. 

Powiedział, że wniosek o sprzedaż nieruchomości złożył dzierżawca. Dodał, że zgodnie z art. 

34 ust. 6, ust. 6a oraz art. 37 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce 

nieruchomościami (Dz.U. z 2018r. poz. 121 z późn. zm.) rada gminy może przyznać 

dzierżawcy pierwszeństwo w nabyciu budynku i wyrazić zgodę na sprzedaż nieruchomości w 

drodze bezprzetargowej. Uzupełnił, że cena sprzedaży nieruchomości zostanie ustalona 

w wysokości nie niższej niż jej wartość, określona przez rzeczoznawcę majątkowego. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjęcie tej uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) podjęła 

UCHWAŁĘ  Nr XLI/495/2018 

w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej – ul. Marii Konopnickiej 
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MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej –  

ul. Daleka. Poinformował, że przedmiotem uchwały jest niezabudowana nieruchomość nr 

880/14, położona w Mławie przy ul. Dalekiej. Położenie nieruchomości przedstawiono na 

wyrysie z mapy ewidencyjnej w skali 1:1000, załączonym do uzasadnienia. Powiedział,  

że wniosek o sprzedaż złożył właściciel przyległej nieruchomości nr 880/11. Dodał, że 

ponieważ nieruchomość nr 880/14 nie może być zagospodarowana jako odrębna, dlatego jej 

sprzedaż nastąpi w drodze bezprzetargowej na rzecz właściciela nieruchomości przyległej w 

celu poprawienia warunków jej zagospodarowania. Uzupełnił, że cena sprzedaży 

nieruchomości zostanie ustalona w wysokości nie niższej niż jej wartość, określona przez 

rzeczoznawcę majątkowego. 

W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjęcie tej uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) podjęła 

UCHWAŁĘ  Nr XLI/496/2018 

w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej – ul. Daleka 

MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej –  

ul. Grzebskiego. Poinformował, że przedmiotem uchwały jest niezabudowana nieruchomość 

nr 747/13, położona w Mławie przy ul. Grzebskiego, stanowiąca własność Miasta Mława. 

Położenie nieruchomości przedstawiono na wyrysie z mapy ewidencyjnej w skali 1:1000, 

załączonym do uzasadnienia. Na działce nr 747/13 znajdowała się część drogi gminnej 

ul. Grzebskiego, która została pozbawiona kategorii drogi gminnej zgodnie z uchwałą 

Nr XXXIII/406/2017 Rady Miasta Mława z dnia 22 sierpnia 2017r. w sprawie pozbawienia 

dotychczasowej kategorii drogi gminnej poprzez wyłączenie z użytkowania jako drogi 

publicznej na terenie miasta Mława. Działka nr 747/13 została wydzielona z nieruchomości nr 

747/2,  przekazanej Miastu Mława przez Powiat Mławski umową darowizny. Rada Powiatu 

Mławskiego wyraziła zgodę na odstąpienie od odwołania darowizny nieruchomości 747/13. 

Powiedział, że wniosek o sprzedaż złożył właściciel przyległej nieruchomości nr 755. Dodał, 

że ponieważ nieruchomość nr 747/13 nie może być zagospodarowana jako odrębna, dlatego 

jej sprzedaż nastąpi w drodze bezprzetargowej na rzecz właściciela nieruchomości przyległej 

w celu poprawienia warunków jej zagospodarowania. Uzupełnił, że cena sprzedaży 

nieruchomości zostanie ustalona w wysokości nie niższej niż jej wartość, określona przez 

rzeczoznawcę majątkowego. 
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W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjęcie tej uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) podjęła 

UCHWAŁĘ  Nr XLI/497/2018 

w sprawie sprzedaży nieruchomości komunalnej – ul. Grzebskiego 

 

Ad pkt 11. 

MAREK POLAK Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia nieruchomości komunalnej. 

Poinformował, że przedmiotem uchwały jest nieruchomość oznaczona jako działka nr 965/17, 

położona w Mławie przy ul. Warszawskiej. Jej położenie zostało przedstawione na wyrysie 

z mapy ewidencyjnej w skali 1:500, załączonym do uzasadnienia. Nabycie nastąpi do zasobu 

nieruchomości Miasta Mława z przeznaczeniem na poszerzenie drogi publicznej. Dodał, że  

w wyniku negocjacji uzgodniono z właścicielem warunki nabycia nieruchomości.  

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Budownictwa, Gospodarki 

Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) podjęła 

UCHWAŁĘ  Nr XLI/498/2018 

w sprawie nabycia nieruchomości 

Ad pkt 12. 

MARIUSZ SZCZECHOWICZ Sekretarz Miasta Mława 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie podziału miasta Mława na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Poinformował, że zgodnie z art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 11 stycznia 2018 r. o zmianie 

niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, 

funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych (Dz. U. poz. 130) rady 

gmin zobowiązane są do dokonania podziału gminy na stałe obwody głosowania oraz 

ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych w terminie  

1 miesiąca od dnia podziału gminy na okręgi wyborcze. Rada miasta dokonuje podziału  
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w drodze uchwały na wniosek burmistrza – art. 12 § 2 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r.  

Kodeks wyborczy (Dz. U. z 2017 r. poz. 15 z późn. zm.). Przy dokonywaniu podziału na stałe 

obwody głosowania należy uwzględnić zapis art. 12 § 3 Kodeksu wyborczego – stały obwód 

głosowania powinien obejmować od 500 do 4000 mieszkańców, a przy wyznaczaniu siedzib 

komisji przepis art. 186 § 1, który określa, że w każdej gminie co najmniej połowa lokali 

obwodowych komisji wyborczych powinna zostać dostosowana do potrzeb wyborców 

niepełnosprawnych. Mając powyższe na uwadze wnoszę o dokonanie podziału miasta Mława 

na stałe obwody głosowania zgodnie z przedłożonym projektem. Dodał, że w dniu  

17 kwietnia br. otrzymaliśmy informację od Komisarza Wyborczego, że nie wnosi on uwag 

do przedłożonego projektu uchwały.  

W imieniu Pana Burmistrza poprosił o podjęcie tej uchwały. 

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

Komisji ds. Rodziny i Spraw Społecznych, Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu i uzyskał pozytywną opinię. 

Radny KRZYSZTOF WASIŁOWSKI 

Powiedział, że w związku z tym, że mieszkańcom ulic Płońskiej, Szreńskiej oraz 

Podmiejskiej został zmieniony obwód do głosowania – zawsze głosowali na ul. Hożej, 

natomiast teraz będą głosować na ul. Pogorzelskiego, poprosił o zapewnienie im dojazdu do 

lokalu wyborczego. Wcześniej mieszkańcy mieli do lokalu wyborczego bardzo blisko, a teraz 

droga ta wydłużyła się. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Podziękował, Panu Radnemu za wypowiedzenie tego wniosku. 

JACEK NIEŚCIOR Radca prawny 

Poinformował, że nie ma podstawy prawnej, aby zapewnić dojazd do lokali wyborczych.  

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym (18 głosami za, jednogłośnie) podjęła 

UCHWAŁĘ  Nr XLI/499/2018 

w sprawie podziału miasta Mława na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 

granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

Ad pkt 13. 

ANNA BOĆKOWSKA Kierownik Działów Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Mławie 

Przedstawiła ocenę Zasobów Pomocy Społecznej Miasta Mława za 2017 rok. 

(Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
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Informacja omawiana była na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, Komisji 

ds. Rodziny i Spraw Społecznych, Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, Komisji Budownictwa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. 

Radna JOANNA TAŃSKA 

Nawiązała do dyskusji na temat przyznawania środków finansowych dla organizacji 

pozarządowych. Powiedziała, że z przedstawionej informacji wynika, że społeczeństwo 

starzeje się i coraz więcej osób potrzebuje specjalistycznej pomocy. Poinformowała, że 245 

rodzin korzysta z pomocy ze względu na niepełnosprawność, a 249 korzysta z tej pomocy ze 

względu na długotrwałą i ciężką chorobę. Uzupełniła na posiedzeniach komisji, gdy dzielone 

środki w ramach konkursów dla organizacji pozarządowych, pieniądze są głównie 

przeznaczane na sport, a w małym stopniu na stowarzyszenia działające na rzecz osób 

niepełnosprawnych. Może warto zastanowić się nad tym, aby więcej środków finansowych 

przeznaczyć na osoby niepełnosprawne niż na wynagrodzenia dla piłkarzy.  

Radny JAROSŁAW ZADROŻNY  

Powiedział, że cały czas spada liczba pracowników, a jest bardzo duże zapotrzebowanie 

na pracowników. Powiedział, że z informacji wynika, że liczba osób bezrobotnych to 793 – 

zapytał z czego to wynika? Czy są to osoby, które długotrwale uchylają się od pracy? 

ANNA BOĆKOWSKA Kierownik Działów Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Mławie 

Powiedziała, że Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Mławie nie dokonuje podziału 

osób bezrobotnych na długotrwale czy krótkotrwale bezrobotne. Do MOPS zgłasza się osoba, 

która posiada zaświadczenie z Urzędu Pracy o tym, że jest bezrobotna. Jeśli chodzi o statystki 

to prowadzi je Urząd Pracy i trudno powiedzieć czy te osoby długotrwale uchylają się od 

pracy. Dodała, że są osoby które są długotrwale bezrobotne, ale wynika to z różnych 

powodów, np. z choroby.  

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Ad pkt 14. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na Sesji w dniu 27 marca 2018 

r. Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad pkt 15. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Przedstawił informację z działalności za okres między sesjami. 

Wydział Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 

 Decyzje o warunkach zabudowy - wydano 7 decyzji 

 Decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego wydano 4. decyzje 

 Zaświadczenia o przeznaczeniu nieruchomości w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego - wydano 34 zaświadczenia 
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 Użyczenie nieruchomości - podpisano 1 umowę 

 Przetargi na sprzedaż nieruchomości - ogłoszono 2 przetargi, przeprowadzono 3 przetargi 

 Przetargi na dzierżawę nieruchomości - ogłoszono 1 przetarg 

 Sprzedaż nieruchomości - podpisano 5 aktów notarialnych 

 Nabycie nieruchomości - podpisano 1 akt notarialny 

 Podziały nieruchomości wydano - 5 postanowień, 5 decyzji 

 Nadanie numerów porządkowych budynków i nazw ulic - wydano 2 zawiadomienia 

 Projekty uchwał Rady Miasta - przygotowano 4 projekty uchwał 

Uchwały Rady Miasta Mława podjęte w dniu 27.03.2018r. w trakcie wykonania: 

1. UCHWAŁA Nr XL/482/2018 RADY MIASTA MŁAWA  w sprawie sprzedaży nieruchomości 

komunalnej położonej przy ul. Padlewskiego oznaczonej w ewidencji gruntów m. Mławy jako działka 

nr 803 – zlecono wycenę nieruchomości; 

2. UCHWAŁA Nr XL/483/2018 RADY MIASTA MŁAWA w sprawie sprzedaży i nabycia 

nieruchomości – przygotowano wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży; 

3. UCHWAŁA  Nr  XL/484/2018 RADY  MIASTA  MŁAWA z  dnia  27 marca 2018r. zmieniająca 

uchwałę w  sprawie  nadania  nazw  ulic – Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej 

ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego; 

4. UCHWAŁA Nr  XL/486/2018 RADY  MIASTA  MŁAWA z dnia  27 marca 2018r. w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w  środkowej części 

Miasta Mława między ulicami Mikołaja Kopernika, PCK, Anny Dobrskiej, Ciechanowską, Górną i 

linią kolei wąskotorowej – przekazano do Wojewody Mazowieckiego; Uchwała wchodzi w życie po 

upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego; 

5. UCHWAŁA Nr  XL/487/2018 RADY  MIASTA  MŁAWA z dnia  27 marca 2018r. w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w środkowej części 

Miasta Mława między ul. Mikołaja Kopernika, Lasem Mławskim, granicą miasta, drogą krajową Nr 7, 

ul. Łąkową, ul. Padlewskiego, ul. Wójtostwo – przekazano do Wojewody Mazowieckiego; Uchwała 

wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Mazowieckiego; 

6. UCHWAŁA Nr  XL/488/2018 RADY  MIASTA  MŁAWA z dnia  27 marca 2018r. w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w środkowej części 

miasta Mława między linią kolejową, Os. Książąt Mazowieckich i ul. Henryka Sienkiewicza – 

przekazano do Wojewody Mazowieckiego; Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej 

ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego. 

 

Straż Miejska 

 w okresie sprawozdawczym przeprowadzono czynności wyjaśniające w sprawie 161 zgłoszeń, które 

wpłynęły od mieszkańców Mławy. 

 podczas prowadzenia rutynowych patroli strażnicy działający w terenie: 

 poddali legitymowaniu 183 osoby,  

 pod nieobecność sprawców popełnionych wykroczeń, wystawili 109 wezwań do stawienia się  w Straży 

Miejskiej w celu złożenia wyjaśnień, 

 przeprowadzili 6 czynności kontrolnych, 

 zabezpieczyli 3 miejsca zdarzeń, 

 powiadomili o 15 przypadkach uszkodzenia mienia, 

 raz wezwali pogotowie ratunkowe do osoby potrzebującej pomocy. 

łącznie patrole działające w terenie przeprowadziły 317 interwencji. 

 z Centrum Monitoringu Miejskiego: 

 przekazano do Policji i Straży Miejskiej 26 powiadomień o popełnionych wykroczeniach,  

 na wniosek Policji do 4 spraw zgrano i przekazano zapis obrazu z monitoringu miejskiego.  

 w okresie rozliczeniowym przeprowadzono 4 wspólne służby z Policją.  

 jedną osobę bezdomną przewieziono do Ośrodka dla Osób Bezdomnych w Miączynie Dużym. 

 6 razy asystowano podczas przeprowadzania czynności służbowych przez pracowników urzędu miasta. 

http://www.mlawa.pl/uchwaly-2014-2018/uchwala-nr-xl-482-2018-rady-miasta-mlawa-z-dnia-27-marca-2018r.html
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 19 razy konwojowano wartości pieniężne. 

 16 razy nadzorowano osoby skierowane przez sąd do wykonywania prac porządkowych na terenie miasta. 

 interweniowano w sprawach bezpańskich zwierząt. Interwencje dotyczyły 7 bezpańskich psów oraz 4 

kotów.  

 przeprowadzono 8 kontroli porządkowych posesji. 

 w okresie sprawozdawczym ujawniono 217 wykroczeń. 

Wydział Gospodarki Komunalnej 

 Decyzje na zajęcie pasa drogowego - 13 szt.  

 Decyzje na umieszczenie urządzenia infrastruktury technicznej w pasie drogowym - 7 szt.  

 Decyzje na lokalizację urządzenia infrastruktury technicznej w pasie drogowym - 21 szt.  

 Decyzje na lokalizację zjazdu - 7 szt.  

 Wykonane remonty: 

 Zakończono remont chodnika w ul. Stefana Roweckiego-Grota, 

 Zakończono remont chodnika w ul. Stefana Żeromskiego. 

Wydział Środowiska 

 Wydano decyzje na wycinkę drzew i krzewów -  9 szt. 

 Wyłoniono wykonawcę na  realizację usługi w 2018r. pod nazwą: „Demontaż, transport  i utylizacja 

wyrobów zawierających azbest z terenu Miasta Mława etap X”: 

 PHU PIOTR Piotr Jaczyński, ul. Warszawska 38 B, 05-084 Leszno. 

 Mieszkańcy złożyli 42 wnioski dot. usunięcia wyrobów azbestowych. 

 Od 2009r. do 2017 r. zutylizowano: 1 244,14  ton azbestu z 550 posesji - koszt 662 425,02 zł w tym: 

- Dotacja WFOŚ i NFOŚ -  452 613,26 zł 

- Miasto -  209 811,76 zł. 

 Prowadzone są dwa postępowania w sprawie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach:  

- budowa dziewięciu domów jednorodzinnych na działce o nr ewid. 455 obręb geodezyjny 11 przy ul. 

Podbornej w Mławie. 

 - budowa hali magazynowo -produkcyjnej, na działkach  o nr ewid. 271/7, 272/3, 272/4, 269/6, 270/6, 

271/8 obręb geodezyjny 11 przy ul. Działdowskiej  w Mławie. 

 Wykonany został operat szacunkowy określający szacunkową wartość nieruchomości – działki  

nr 1735/2 i 1735/3 położone przy ul. Instalatorów w Mławie – Stacja Uzdatniania Wody. 

 Wydano Decyzję obciążającą dotychczasowego właściciela kosztami transportu, utrzymania  

i koniecznego leczenia zwierząt, które zostały czasowo odebrane – 1 szt. 

 Wydano Decyzję o rozłożeniu na raty opłaty z tyt. gospodarowania odpadami komunalnymi–1szt. 

 Kontynuacja programu wymiany pieców zasilanych paliwem stałym na piece centralnego ogrzewania 

zasilane gazem - w ramach ograniczania niskiej emisji na terenie Miasta Mława – rozeznanie 

zainteresowania dotacją celową w formie imiennej ankiety –  

 W okresie od dnia 27 marca 2018 r. do dnia 23 kwietnia 2018 r. złożono do Kancelarii Urzędu kolejne 

23 ankiety ws. planowanych modernizacji przydomowych kotłowni.  

 Na dzień 23.04.2018 r. modernizację kotłowni w roku 2018 zgłoszono dla 156 nieruchomości.  

 Na rok 2019 zadeklarowano modernizację 16 źródeł ogrzewania, a jeden ankietowany zgłosił zamiar 

modernizacji na rok 2020. 

 W ramach planowanej modernizacji wykazano łącznie do likwidacji 158 pieców węglowych  

(w tym 41 wysłużonych pieców kaflowych w większości z początku XX wieku) oraz zamiar zmiany 15 

pieców gazowych na gazowe wyższej klasy.  

 Jedna z ankietowanych osób zgłosiła zamiar zmiany ogrzewania elektrycznego na ogrzewanie gazowe 

funkcjonujące w systemie centralnego ogrzewania (lokal obecnie ogrzewany grzejnikiem elektrycznym).  

 Jedna z ankietowanych osób zgłosiła zamiar zmiany ogrzewania olejowego na ogrzewanie gazowe 

funkcjonujące w systemie centralnego ogrzewania. 

 Jedna z ankietowanych osób zgłosiła zamiar zmiany ogrzewania węglowego na ogrzewanie 

ekogroszkiem. 

 Jedna z ankietowanych osób zgłosiła zamiar likwidacji kotłowni węglowej i podłączenie budynku do 

węzła ciepłowniczego. 
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 W okresie sprawozdawczym udzielono jednej pisemnej odpowiedzi odmownej ws. wnioskowanej przez 

mieszkańca ulicy Sadowej dotacji celowej do zmodernizowanej w roku 2017 kotłowni domowej. Udzielając 

odpowiedzi odmownej posiłkowano się obowiązującymi uregulowaniami prawa miejscowego. 

 Realizacja zadań w ramach  ustawy o utrzymaniu czystości i porządku na terenie gminy - w zakresie 

kontroli wykonania przez właścicieli obowiązku przyłączenia nieruchomości do istniejącej sieci kanalizacji 

sanitarnej 

 W wyniku podjętych przez Wydział Środowiska działań wspartych udziałem przedstawiciela Zakładu 

Wod-Kan i Straży Miejskiej zgłoszono w okresie sprawozdawczym w Zakładzie WOD-KAN w Mławie - 18 

nieruchomości do realizacji zadania podłączenia do sieci kanalizacji sanitarnej. W tym samym okresie 23 

innych nieruchomości zostało podłączonych do sieci kanalizacji sanitarnej. Łącznie na realizację podłączenia 

przez Zakład „Wod-Kan” oczekuje w dacie 23.04.2018 r. 46 nieruchomości. W roku 2018 podłączono już do 

sieci kanalizacyjnej 34 nieruchomości. 

 W okresie sprawozdawczym wszczęto 20 postępowań administracyjnych zmierzających do 

przymuszenia właścicieli nieruchomości położonych w zasięgu sieci kanalizacyjnej ulic Dzierzgowskiej, 

Dalekiej oraz ulicy Studzieniec, do zrealizowania obowiązku podłączenia nieruchomości do kanalizacji 

sanitarnej. 

 Uwagi do Planu Gospodarki Odpadami dla Województwa Mazowieckiego do roku 2024: 

 Poparcie stanowiska przez Gminy w powiecie Mławskim, w sprawie utrzymania statusu regionalnej 

instalacji przetwarzania odpadów komunalnych (RIPOK) w Uniszkach-Cegielni: 

 Po podjęciu Oświadczenia w dniu 27 marca 2018 r. przez Radę Miasta Mława, zostało przygotowane  

i przesłane pismo do Przewodniczących Rady Gmin powiatu Mławskiego z prośbą o poparcie stanowiska 

Rady Miasta Mława o utrzymanie statusu regionalnej instalacji przetwarzania odpadów komunalnych 

RIPOK w Uniszkach-Cegielni w Planie gospodarki odpadami dla województwa mazowieckiego 2024.  

W przedstawionym projekcie instalacja Mechaniczno-Biologicznego Przetwarzania w Uniszkach-Cegielni 

nie została uwzględniona jako instalacja o regionalnych statusie. Powyższa zmiana miałaby znaczący wpływ  

na podwyższenie kosztów zagospodarowania odpadów, co przekładałoby się na zwiększenie kosztów obsługi 

systemu gospodarki odpadami, co w konsekwencji przełożyłoby się na wzrost stawek opłat dla 

mieszkańców. 

 Wniesiono również przez burmistrza stosowne uwagi do Planu Gospodarki Odpadami dla 

Województwa Mazowieckiego do roku 2024, w których uzasadnia się pozostawienie dotychczasowego 

statusu instalacji do przetwarzania odpadów komunalnych RIPOK w Uniszkach – Cegielni, w ramach 

konsultacji społecznych procedowanego dokumentu „Plan gospodarki odpadami dla województwa 

mazowieckiego 2024” 

 Przesłuchanie w charakterze świadka na postawie art. 52 ustawy kpa, pomoc dla Gminy Biała: 

Pismem z dnia 16 lutego 2018 r. Wójt Gminy Biała zwrócił się na podstawie art. 52 Kpa z prośbą  

o przesłuchanie 2 osób w charakterze świadka w sprawie usunięcia odpadów z miejsc nieprzeznaczonych do 

ich składowania/magazynowania zgromadzonych na działkach ewidencyjnych nr 1033 i 1034 obręb 

Młynisko Wieś. W dniu 13 kwietnia zostały przeprowadzone dwa przesłuchania. Z przeprowadzonych 

czynności został spisany protokół i wysłany do Gminy Biała.  

 Rozpoczęliśmy wypłatę rolnikom dotacji od Wojewody przeznaczonej na zakup paliwa  

do celów związanych z produkcja rolniczą -  zwrot części akcyzy zawartej w cenie oleju napędowego. 

Uprawnionych w I turze br. jest 24 producentów rolnych. Wysokość środków jakie otrzymają do końca 

kwietnia 2018 r. wynosi: 12 334,00 zł. 

Przypomniał, że budujemy kanalizację sanitarną na obszarze Miasta Mława i jest 

konieczność podłączania do kanalizacji sanitarnej. W związku z tym prowadzone są kontrole  

i zachęty, a czasami wydawane są decyzje w tej sprawie. Dodał, że musimy wykazać się 

efektem ekonomicznym. W tym roku już 34 posesje zostały podłączone do kanalizacji 

sanitarnej, za co podziękował właścicielom i dodał, że jest to postawa godna naśladowania.  

Powiedział, że podjęto oświadczenie w sprawie utrzymania statusu regionalnej instalacji 

przetwarzania odpadów komunalnych RIPOK w Uniszkach-Cegielni w Planie gospodarki 
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odpadami dla województwa mazowieckiego 2024. Podziękował Wójtom i Radom Gmin 

Lipowiec Kościelny, Wiśniewo za podjęcia takiego stanowiska i przesłanie do Urzędu 

Wojewódzkiego. Mamy nadzieję, że również Rada Powiatu Mławskiego również podejmie 

takie stanowisko, gdyż jest to bardzo ważna sprawa i konieczne jest wsparcie tej inicjatywy.  

Wydział Inwestycji 

I. Ogłoszone i rozstrzygnięte postępowania o zamówienia publiczne: 

 W dniu 04.04.2018r. dokonano otwarcia ofert w postępowaniu przetargowym na opracowanie 

dokumentacji projektowo kosztorysowej budowy mini tężni solankowych w Mławie – postępowanie 2. 

Najkorzystniejszą ofertę złożyła Pracownia Projektowa p. Joanny Okraski z Łodzi na kwotę 12 300 zł. brutto.  

 Budowa placu zabaw w Parku Miejskim w Mławie. 

W dniu 06.04.2018r. otwarto oferty w postępowaniu przetargowym na pełnienie nadzorów:  

a)  Archeologicznego - wpłynęły trzy oferty. Najtańsza oferta opiewa na kwotę 1 900,00 zł brutto i została 

złożona przez Pracownię Archeologiczną Katarzyna Chmielewska, ul. Targowa 41, 09-300 Żuromin. 

b)   Inwestorskiego - wpłynęło pięć ofert. Najtańsza oferta opiewa na kwotę 4 500,00 zł brutto i została 

złożona przez firmę KS Projekt Kamil Smoliński, Plac 3 Maja 2, lok.21, 06-500 Mława. 

 W dniu 12.04.2018r. otwarto oferty w postępowaniu przetargowym na zadanie inwestycyjne 

pod nazwą: „Budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami do budynku wielorodzinnego 

przy ul. Abpa Nowowiejskiego w Mławie” – postępowanie III. Wpłynęła jedna oferta na kwotę – 289 582,49 zł 

brutto złożona przez Przedsiębiorstwo Budowlane „DOMEX” Spółka z o. o. ul. Targowa 21, 09-300 Żuromin. 

Obecnie trwa jeszcze ocena złożonej oferty. 

 W dniu 13.04.2018r. ogłoszono postępowanie przetargowe na przebudowę obiektów sportowych na 

terenie MOSiR w Mławie – Etap II. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 07.05.2018r.  

 W dniu 16.04.2018 r. ogłoszono postępowanie przetargowe na przebudowę sieci kanalizacji sanitarnej  

i deszczowej  na terenie Starego Rynku w Mławie - postępowanie 3. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 

07.05.2018 r. 

 W dniu 16.04.2018r. dokonano otwarcia ofert w postępowaniu przetargowym na pełnienie nadzoru 

inwestorskiego nad budową sieci wodociągowej, kanalizacji sanitarnej i kanalizacji deszczowej w ul. Misia 

Puchatka w Mławie. Wyłoniony wykonawca usługi to firma p. Beaty Kozłowskiej z Mławy, wartość umowy to 

1 660,50 zł brutto.  

 W dniu 17.04.2018r. ogłoszono postępowanie przetargowe na budowę budynków socjalnych w Mławie 

– Etap II” (budowa trzeciego budynku z pięciu zaprojektowanych). Termin składania ofert wyznaczono na dzień 

07.05.2018r. 

 W dniu 19.04.2018r. dokonano otwarcia ofert na opracowanie dokumentacji projektowo kosztorysowej 

przystosowania lokalu do potrzeb dziennego domu seniora w Mławie. W postępowaniu złożono trzy oferty. 

Aktualnie trwa jeszcze proces oceny złożonych ofert. 

II. Podpisane umowy na realizację zadań inwestycyjnych: 

1. W dniu 10 kwietnia 2018r. zawarto z Mławskim Przedsiębiorstwem Robót Drogowo-Mostowym MPDM  

Sp. z o.o. w Mławie polecenie wykonania robót na dokończenie realizacji parkingu dla samochodów ciężarowych 

w rejonie ul. LG Electronics w Mławie. Wartość tego etapu robót to 1 111 600,00 zł brutto. Termin wykonania 

całości zadania określono do dnia 31 sierpnia 2018r. 

2. W dniu 10 kwietnia 2018r. zawarto z Mławskim Przedsiębiorstwem Robót Drogowo-Mostowych MPDM  

Sp. z o.o. w Mławie polecenie wykonania robót na Przebudowę nawierzchni ul. Misia Puchatka w Mławie.  

W ramach zadania wybudowana zostanie również niezbędna infrastruktura techniczna: sieć wodociągowa, 

kanalizacji sanitarnej i kanalizacji deszczowej. Wartość robót to 548 260,00 zł brutto. Termin wykonania całości 

zadania określono do dnia 31 października 2018r. 

3. W dniu 10 kwietnia 2018r. zawarto z Pracownią Projektową p. Joanny Okraski z siedzibą w Łodzi przy ul. 

Łukowej 16/4 umowę na opracowanie dokumentacji projektowo  kosztorysowej budowy mini tężni solankowych 

w Mławie.  Wartość robót projektowych to kwota 12 300,00 zł brutto. Termin wykonania umowy określono do 

dnia 30.08.2018r. 
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III. Dokonane odbiory dokumentacji i odbiory końcowe zadań inwestycyjnych: 

1. W dniu 28.03.2018 r. dokonano odbioru końcowego budowy kanalizacji sanitarnej w ul. Płockiej w Mławie” – 

etap I (odcinek od oczyszczalni ścieków do ul. Olesin). 

2. W dniu 20.04.2018 r. dokonano odbioru końcowego budowy placu zabaw przy Szkole Podstawowej nr 2  

w Mławie. 

Zwrócił się do mieszkańców miasta o poszanowanie miejsc publicznych i nie 

dewastowanie własności publicznej przez młodzież i dorosłych. Te place zabaw, a także 

kosze, ławki, chodniki, ulice, parki, oświetlenie uliczne czy zieleń jest to własność 

mieszkańców Miasta Mława. Dodał, że mówi o tym, ponieważ podczas wykonywania prac, 

wykonawca musiał dozorować plac budowy przez 24 godziny na dobę, gdyż plac budowy był 

niszczony. Liczy, że dzieci długo będą dług cieszyły się z tego placu zabaw. Podziękował 

Radnym za to, że przeznaczyli środki na finansowe na doposażenie nowo powstałych szkół. 

Wydział spraw obywatelskich i Urząd Stanu Cywilnego 

Urząd Stanu Cywilnego 

Sporządzono: 

 akty małżeństwa 14, a w tym: ślub cywilny 3, ślub konkordatowy 10, umiejscowione 1,  

akty urodzenia 61 , akty zgonu 48, oświadczenia o uznaniu ojcostwa 12 

Przyjęto: 

 zapewnienia do ślubu cywilnego 7 

 oświadczenie o powrocie do nazwiska małżonka rozwiedzionego 1 

Wydano: 

 zaświadczenia do ślubu konkordatowego 13 

 decyzje w sprawie zmiany imion i nazwisk 4 

 zaświadczenie o zdolności prawnej do zawarcia związku małżeńskiego za granicą 0  

 odpisy aktów stanu cywilnego 434 

 

Wydział Spraw Obywatelskich 

Przyjęto: 

 wnioski o wydanie dowodu osobistego 245 

 zgłoszenia o utracie dowodu osobistego 17 

Wydano: 

 dowody osobiste 255 

 decyzje i postanowienia w sprawach o wymeldowanie 0  

 wymeldowania z pobytu stałego 19 mieszkańców 

 zameldowania na pobyt stały 19 mieszkańców 

 przemeldowania w obrębie miasta 37 mieszkańców 

 zameldowania na pobyt czasowy 13 mieszkańców innych miejscowości 

 zameldowanie cudzoziemców 10 osób 

 udostępnione informacja adresowo-osobowe 48 

 weryfikacja wniosków o wydanie Karty Mławiaka 63 

Ad pkt 16.  

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania: 

LESZEK OŚLIŹLOK Przewodniczący Rady Miasta 

Odczytał treść pisma Wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. Padlewskiego 22  

w Mławie w sprawie możliwości ustalenia w drodze uchwały, dla terenu gminy lub 

wskazanych jednostek pomocniczych gminy, ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży 

napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży. Według 

wnioskodawców na terenie Miasta Mława powinna zostać podjęta uchwała ograniczająca 
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nocną sprzedaż napojów alkoholowych. Zaznaczył, że pismo jest do wglądu w Biurze Rady  

i zostało przekazane do Burmistrza Miasta Mława. 

Następnie przypomniał o terminie składania oświadczeń majątkowych do dnia 30 

kwietnia br. 

Radny LECH PREJS 

Zapytał na jakim etapie znajdują się plany dotyczące inwestycji przy ul. Mariackiej. Wie, 

że miało odbyć się wcześniej spotkanie w tej sprawie. Zapytał czy jest już gotowy projekt? 

 SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Poinformował, że inwestycja ta będzie obejmowała następujące ulice: Mariacką, Św. 

Anny oraz Ordona. Całość opracowania powinna być gotowa w ciągu kilku tygodniu. Po 

konsultacjach z Prezesem Spółdzielni ZAWKRZE Panem Januszem Uniewiczem ustalono, że 

tak można projektować. Pojawił się wniosek od Pana Artura Dębskiego – Przewodniczącego 

Zarządu Osiedle nr 13 oraz Pana Radnego Lecha Prejsa, aby zorganizować spotkanie w tej 

sprawie. Zapewnił, że takie spotkanie z udziałem wymienionych osób oraz projektantów na 

pewno się odbędzie. 

Radny HENRYK KACPRZAK 

W nawiązaniu do posiedzenia Komisji ds. Rodziny i Spraw Społecznych, gdzie 

analizowane było przyznanie dotacji celowej na działania związane z profilaktyką  

i rozwiązywaniem problemów alkoholowych zgłosił wniosek o przeanalizowanie dotacji 

celowej na działania związane z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych, 

przeciwdziałaniem narkomanii oraz integracją społeczną osób uzależnionych, przekazanej 

przez Miasto Mława dla Miejskiego Domu Kultury w Mławie przekazano informację o tym, 

że część dotacji musi zostać zwrócona. Dodał, że według niego stanowi  

to naruszenie dyscypliny finansowej i w związku z tym stawia wniosek o przeprowadzenie 

kontroli tej dotacji, od kiedy Miejski Dom Kultury tę dotację otrzymywał. 

Radna JOANNA TAŃSKA 

Powiedziała, że podczas posiedzenia Komisji ds. Rodziny i Spraw Społecznych była 

analizowana dotacja, jednak tylko za 2017 rok. Prosiliśmy o opinię prawną w tej sprawie oraz 

o wyjaśnienie Panią Dyrektor Miejskiego Domu Kultury w Mławie o wyjaśnienie i w wyniku 

tych działań część dotacji została zwrócona. Zapytała czy wniosek Pana Radnego dotyczy 

tylko 2017 roku czy może lat ubiegłych również? 

Radny HENRYK KACPRZAK 

Według niego mamy tu do czynienia z naruszeniem dyscypliny finansowej i w związku  

z tym wnosi o przeanalizowanie wszystkich dotacji jakie Miejski Dom Kultury w Mławie 

otrzymał.  

Radny JANUSZ WIŚNIEWSKI 

Powiedział, że według niego do badania naruszenia dyscypliny finansowej to nie jest 

kompetencja Rady Miasta. Od tego są odpowiednie audyty, a także odpowiednie organy takie 

jak Regionalna Izba Obrachunkowa i myśli że ten wniosek jest niepotrzebny.  
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Radny MCHAŁ POL 

Zapytał kto ponosi odpowiedzialność za taki stan rzeczy, który przedstawił Pan Radny 

Henryk Kacprzak oraz czy tą sprawą nie powinna zająć się Komisja Rewizyjna? 

LESZEK OŚLIŹLOK Przewodniczący Rady Miasta 

Powiedział, że na chwilę obecną skupmy się na wniosku, a gdy zostanie on odrzucony 

wtedy to pytanie w każdej chwili będzie można zadać. Dodał, że kontrolę w tej sprawie na 

pewno będzie przeprowadzała Komisja Rewizyjna.  

Radny JERZY RAKOWSKI 

Powiedział, że należy uporządkować pewne sprawy – badanie dyscypliny budżetowej nie 

jest to kompetencja Rady Miasta ani Komisji Rewizyjnej. Dodał, że on rozumie ten wniosek 

jako przeprowadzenie kontroli przez Komisję Rewizyjną pewnych wydatków w określonym 

czasie. Dodał, że Rada nie będzie decydowała czy ktoś stanie na dyscyplinie finansowej czy 

nie.  

Rada Miasta przyjęła wniosek formalny o przeprowadzenie kontroli przez Komisję 

Rewizyjną dotacji celowej na działania związane z profilaktyką i rozwiązywaniem 

problemów alkoholowych, przeciwdziałaniem narkomanii oraz integracją społeczną osób 

uzależnionych, przekazanej przez Miasto Mława dla Miejskiego Domu Kultury w Mławie od 

czasu kiedy dotacja ta była przyznawana. 

Radni przegłosowali wniosek (za – 13 głosów, przeciw – 1 głos, 3 Radnych wstrzymało 

się od głosu) 

Radny JERZY RAKOWSKI 

Zapytał o ewentualną budowę kolektora cieplnego, który przebiegałby przez ul. Zduńską, 

aż na ul. Smolarnia? Zaznaczył, że wcześniej były rozmowy na ten temat, że w 2018 roku 

taka inwestycja może mieć miejsce. Wie, że do mieszkańców ul. Zduńskiej dotarło takie 

pismo zachęcające do ewentualnego podłączenia się do tego kolektora cieplnego. Zapytał czy 

te konsultacje przybliżyły od decyzji o budowie kolektora i kiedy ewentualnie ta inwestycja 

mogłaby być zrealizowana? Następnie dodał, że w dniu dzisiejszym w formie pisemnej złoży 

interpelację dotyczącą sprzedaży działki miejskiej usytuowanej wzdłuż trasy S7. (kopia pisma 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu) 

JAN PRZYBYŁEK Prezes Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w Mławie 

Poinformował, że posiada pozwolenie na budowę na budowę tej sieci ciepłowniczej. 

Będzie ona realizowana etapami. W zeszytym roku rozpoczęliśmy budowę sieci. W wyniku 

pisma zapraszającego oferentów do współpracy zgłosiły się dwie posesje. Poinformował, że 

w tej chwili pozyskujemy mapy do celów projektowych Przyłącza energetyczne mogą być 

budowane po uzgodnieniu z Konserwatorem Zabytków i po uzgodnieniu dokumentacji. Aby 

wybudować przyłącza nie ma konieczności uzyskiwania pozwolenia na budowę. Dodał, że  

w przyszłym roku budowa sieci będzie konturowana od ul. Grzebskiego do ul. Smolarnia. 

Planujemy tam podłączyć dwa budynki deweloperskie oraz budynek komunalny położny przy 

ul. Smolarnia 6. Dodał, że podłączone zostaną również dwa budynki położone przy  

ul. Grzebskiego, ponieważ istniejąca tam sieć gazowa jest już zużyta. Uzupełnił, że jest 
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również na etapie projektowania osiedlowej sieci ciepłowniczej od ul. Mariackiej do ul. 

Słowackiego, aby podłączyć budynki przy ul. Słowackiego. Z rożnych analiz jednoznacznie 

wynika, że najskuteczniejsza walka z niską emisją to podłączanie budynków do miejskiej 

sieci ciepłowniczej. Widząc, że są budynki, które mocno zanieczyszczają powietrze, 

przewiduje budowę sieci ciepłowniczej do ul. Słowackiego. Na chwilę obecna podejmuje 

działania, aby odcinek sieci od ulicy nie nazwanej do przejścia w ul. Kościuszki jeszcze  

w tym roku został wybudowany po uzyskaniu pozwolenia na budowę. Jest szansa na 

realizację budowy w III kwartale tego roku. Dodał, że jeśli chodzi o budowę sieci w ul. 

Zduńskiej to na przełomie II i III kwartału przewiduje rozpoczęcie budowy sieci 

ciepłowniczej. 

Radny JERZY RAKOWSKI 

Podziękował za odpowiedź. Zapytał o ul. Zduńską – poinformował, że w zeszłym 

tygodniu na tej ulicy wystąpiło zalanie. Powiedział, że zgłosił ten fakt do Miejskiej Służby 

Drogowej, a ta przekazała sprawę spółce WOD – KAN. Bardzo szybko zostały podjęte 

działania. Stwierdzono, że nastąpiło tam zarwanie kolektora sanitarnego. Pracownicy WOD - 

KAN twierdzą, że stan kanalizacji stanianej jest fatalny. Zaznaczył, że jeśli nawierzchnia 

będzie zrywana podczas budowy kolektora cieplnego, być może warto przy tej okazji 

zastanowić się nad naprawą kolektora sanitarnego. 

……………………… Mieszkanka Miasta Mława 

Odniosła się do sprawy Zebrania Osiedlowego – Osiedle Nr 8. Powiedziała, że 

mieszkańcy od dłuższego czasu zabiegają o zorganizowanie zebrania, jednak nie mają 

możliwości spotkania się z Burmistrzem. Podziękowała Panu Burmistrzowi za spotkanie  

z mieszkańcami ul. Sokalskiego, Obrońców Mławy oraz Czechowskiej. Następnie zwróciła 

się do Pana Radnego Rakowskiego i powiedziała, że nikt nie namawia jej do tego, aby 

zabierała głos podczas Sesji Rady Miasta. Dodała, że jest na Sesji RM rzadko i jeśli zabiera 

głos to robi to w swoim imieniu lub w imieniu mieszkańców. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Podziękował, za zadane pytanie. Poinformował, że Pani Marta prosiła Przewodniczącego 

Zarządu Osiedla o zorganizowanie spotkania osiedlowego. Zaznaczył, że Pani Marta zwróciła 

się do Burmistrza o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami ulic: Czechowskiej, 

Sokalskiego oraz Obrońców Mławy. Spotkanie do odbyło się 20 marca w Urzędzie Miasta 

Mława. Frekwencja była bardzo duża. Podziękował, pani Marcie za inicjatywę,  

a mieszkańcom za przybycie i to że mogliśmy rozmawiać. Powiedział, że rozumie, że 

potrzeba spotkań jest i zawsze korzysta z zaproszenia na spotkania osiedlowe. Dodał, że 

organizowanie zebrań z mieszkańcami jest to kompetencja Przewodniczącego Zarządu 

Osiedla. Powiedział, że spotkanie, które odbyło się w dniu 20 marca br. odbyło się w innym 

trybie i uczestniczyła w nim tylko część mieszkańców tego osiedla. Poinformował, że 

otrzymał korespondencję od Przewodniczącego Zarządu Osiedla odnośnie terminu spotkania 

osiedlowego. Zaznaczył, że w jego imieniu odpowiedzi na pismo udzielił Sekretarz Miasta 

Mława. Poinformował, że termin 30 kwietnia br. nam nie odpowiada. Dodał, że 

zaproponował termin 15 maja br. – złożył taką propozycję oficjalnie Przewodniczącemu 

Zarządu Osiedla. 
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………………….. Mieszkanka Miasta Mława 

Poprosiła Pana Burmistrza o zaproszenie na spotkanie osiedlowe Pana Starostę. Zaprosiła 

także na spotkanie osiedlowe obecnych Radnych. 

LESZEK OSLIŹLOK Przewodniczący Rady Miasta 

Zaznaczył, że to wystąpienie możemy traktować jako apel, gdyż zapraszanie gości na 

spotkania osiedlowe jest to kompetencja Przewodniczącego Zarządu Osiedla. 

Radny MARIAN WILAMOWSKI 

Dodał, że w dniu dzisiejszym rozmawiał z Panem Przybyszewskim i zapraszał go na 

spotkanie w dniu 30 kwietnia br. W związku z tym poprosił o doprecyzowanie i zapytał kiedy 

to zebranie się odbędzie? 

MARIUSZ SZCZECHOWICZ Sekretarz Miasta Mława 

Poinformował, że zostało wysłane pismo do Przewodniczącego Zarządu Osidla, że termin 

30 kwietnia br. nie może być zaakceptowany i poproszono o zorganizowanie zebrania 

osiedlowego w dniu 15 maja br. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że odnosi wrażenie, że Panu Przewodniczącemu nie zależy na tym, aby na 

spotkaniu osiedlowym był obecny burmistrz i jego pracownicy. Powołał się na konkretne 

pismo i powiedział, że proponujemy termin 15 maja. Dodał, że Pan Przewodniczący pomimo 

tego, że Burmistrz oraz jego pracownicy nie będą mogli być na nim obecni, organizuje 

spotkanie w dniu 30 kwietnia br. Zaznaczył, że odnosi wrażenie, że Panu Przewodniczącemu 

nie zależy na obecności Burmistrza i jego pracowników na ww. spotkaniu. 

Radny JERZY RAKOWSKI 

Odniósł się do wypowiedzi Pani ……………… kiedy wymieniła jego nazwisko i poprosił  

o ewentualne spotkanie po Sesji RM i wyjaśnienie, gdyż nie wie o co chodziło w jej 

wypowiedzi. 

Radny MICHAŁ POL 

Zaznaczył, że otrzymał zaproszenie od Przewodniczącego Zarządu Osiedla na 30 kwietnia 

br. Dodał, że miał zaplanowany na ten dzień wyjazd, jednak na pewno pojawi się na 

spotkaniu. 

KAMIL PRZYBYSZEWSKI Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 8 

Odniósł się do dyskusji i powiedział, że zaproponował, że termin 30 kwietnia br., gdyż 

chciał przedyskutować z mieszkańcami projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej 

liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Dodał, że on jest dostępny dla 

mieszkańców 24 h na dobę. Zaznaczył, ze to zebranie musi się odbyć w dniu 30 kwietnia br. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że mieszkańcy są zaskoczeni, że jesienią nie było zebrania osiedlowego, 

ponieważ nie miał pan czasu dla mieszkańców. Pani …………… prosiła o to zebranie, jednak 
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zlekceważył ją Pan. Nie cały miesiąc temu rozmawiał z Przewodniczącym Zarządu Osiedla  

i powiedział, że jesteśmy dostępni w terminie kiedy możemy się stawić na takie zebranie  

a Pan Przybyszewski zlekceważył to. Dodał, że może to robić. Dodał, że mamy plany 

urlopowe i można to różnie komentować. Powiedział, że zaprasza mieszkańców osiedla 

Obrońców Mławy na 15 maja na spotkanie z Burmistrzem Miasta Mława oraz pracownikami 

Urzędu Miasta. Powiedział, ż zawsze chętnie się spotyka się z mieszkańcami i ceni sobie 

kontakt z nimi.  

MARIUSZ SZCZECHOWICZ Sekretarz Miasta Mława 

Powiedział, że zgodnie ze Statutem jednostek pomocniczych Miasta Mława: 

„§ 12. 1. Ogólne Zebranie Mieszkańców obraduje na posiedzeniach zwoływanych przez 

Zarząd Osiedla w miarę potrzeby, nie rzadziej niż raz do roku. 

2. Na pisemny wniosek co najmniej 1/20 mieszkańców uprawnionych do udziału w ogólnym 

zebraniu mieszkańców, na wniosek Rady Miasta lub Burmistrza Miasta, Zarząd Osiedla 

zobowiązany jest zwołać posiedzenie Ogólnego Zebrania Mieszkańców w ciągu 14 dni od 

dnia złożenia wniosku. Wniosek o zwołanie posiedzenia powinien zawierać porządek obrad 

oraz niezbędne materiały. 

3. W razie nie zwołania przez Zarząd posiedzenia Ogólnego Zebrania Mieszkańców  

w terminach określonych w ust. 1 i 2, posiedzenie zwołuje Przewodniczący Rady Miasta.” 

JANINA BUDZICHOWSKA Zastępca Burmistrza Miasta Mława 

Powiedziała, że Pan Przewodniczący mówił o tym, że zwołuje zebranie w dniu 30 

kwietnia, gdyż mija termin wyrażenia opinii o uchwale w sprawie ustalenia maksymalnej 

liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Gdyż takie pisma zostały wysłane  

z Urzędu Miasta z prośbą o wyrażenie opinii w ciągu 30 dni. Dodał, że Pan Przybyszewski 

kontaktował się z osobą, która odpowiada merytorycznie za te kwestie. Nie ma przeszkód, 

aby ten termin został przedłużony, a taki wniosek nie wpłynął. Dlatego motywowanie terminu 

zebrania tym faktem nie jest do końca zasadne. Dodała, że ona w tym zebraniu również nie 

będzie mogła uczestniczyć. Zabronowała, aby zwrócić się z wnioskiem do Burmistrza  

o wydłużenie terminu przedstawienia opinii. 

KAMIL PRZYBYSZEWSKI Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 8 

Powiedział, że jeśli Pan Burmistrz proponuje drugie spotkanie to bardzo dobrze. Dodał, że 

im więcej spotkań z mieszkańcami tym lepiej. 

SZYMON WYROSTEK Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 15 

Podziękował za umieszczenie za umieszczenie na stronie Urzędu Miasta informacji  

o sprzątaniu Zalewu Ruda. Zaznaczył, że frekwencja była bardzo niska. Wnioski jakie mu się 

zasunęły po tym spotkaniu to taki, że jest tam bardzo dużo śmieci i teren ten jest bardzo 

zanieczyszczony. Poprosił czy jest możliwość wysłania tam patrolu Straży Miejskiej, aby 

skontrolowała ten teren? 
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SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że bardzo ceni sobie glos Pana Szymona Wyrostka w dyskusji. Pamiętajmy  

o tym, że jeśli Straż Miejska miałaby dokonywać tam patroli, musielibyśmy ją delegować na 

teren innej gminy. Zbiornik jest na terenie innej gminy i trudno rozwiązać ten problem. 

Zaśmiecanie terenu jest to kwestia kultury. Zaznaczył, że na terenie miasta Mława jest bardzo 

dużo zaśmieconych miejsc – np. centrum miasta. Ludzie nie potrafią korzystać ze środowiska. 

Wynika to z wychowania, takie zachowania wynosimy z domu. Takie zachowania są 

karygodne. Nie rozumie, że odpady są wywożone do lasu, a także że do koszy ulicznych 

wynoszone są śmieci z domów. 

URSZULA SASIAK Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 9 

Powiedziała, ze skwer na Wólce cały czas pięknieje. Poprosiła o to, aby nawierzchnia  

z piasku została wymieniona na inną. Czy można dokonać wymiany? Powiedziała, że 

chciałaby aby zostało zorganizowane zebranie osiedlowe w momencie, gdy wykonane 

zostaną koncepcje tunelu w ciągu ul. Kościuszki. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Przypomniał, że środki finansowe na realizację skweru były ograniczone. Prawie cała 

kwota w wysokości 300 tys. zł została wykorzystana. Dodała, że inwestycja została wykonana 

w ramach Mławskiego Budżetu Obywatelskiego. Uzupełnił, że alejki zostaną zagęszczone 

specjalnym kruszywem. Powiedział, że odbył spotkanie z wykonawcą był na placu budowy  

i poprosił mieszkańców o cierpliwość. Zaznaczył, że skwer nie został jeszcze oddany do 

użytku i poprosił o nie korzystanie z tego obiektu. Poinformował, że na chwilę obecną jest to 

cały czas plac budowy i jeśli wydarzy się tam jakiś wypadek to dochodzenie roszczeń będzie 

niemożliwe. Odniósł się do tematu zebrania osiedlowego i powiedział, że zawsze jest do 

dyspozycji mieszkańców. Jeśli propozycja koncepcji tunelu zostanie sporządzona na pewno ją 

przedstawi mieszkańcom. Poprosił o cierpliwość. 

URSZULA SASIAK Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 9 

Powiedziała, że chodzi jej o zmianę nawierzchni placu zabaw, gdyż piasek nie sprawdza 

się dobrze – dzieci bawiące się tam są brudne. 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Powiedział, że Mławski Budżet Obywatelski odbywa się na konkretnych zasadach i te 

zasady są znane. Zostały złożone koncepcje i najbardziej bogata koncepcja wygrała. Na 

jakiekolwiek zmiany tego projekty autor musi wyrazić zgodę. Wiązałoby się to również  

z konsekwencjami finansowymi. Jest to wbrew zasadom Mławskiego Budżetu 

Obywatelskiego. Na tym etapie realizujemy to co zostało na początku ustalone z wykonawcą.  

KAMIL PRZYBYSZEWSKI Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr  

Odniósł się do budowy kanalizacji sanitarnej w ul. Brukowej i zapytał dlaczego prace 

zostały wstrzymane? Mieszkańcy zgłaszają, że od miesiąca prace nie posuwają się do przodu. 

Następnie poinformował, że jest możliwość otrzymania grantu z Banku Ochrony Środowiska 

pn. „Zielona ławeczka”. Aby złożyć wniosek konieczne jest zgoda administratora na 

zagospodarowanie terenu. Powiedział, że wskazaliśmy działkę nr 10 -1832, która znajduje się 
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przy kopcu na terenie Osiedla Obrońców Mlawy. Ponadto zgłosił, że szczyt wygląda 

nieestetycznie,  niektóre elementy są odkryte. Czy jest możliwość sprawdzenie dlaczego tak 

jest? Następnie powiedział, że w 2016 roku miasto przeznaczyło kwotę 150 tys. zł na 

doradztwo ekonomiczno – finansowe w zakresie Partnerstwa Publiczno – Prywatnego przy 

budowie dróg na terenie miasta Mława. Analiza miała wykazać, które drogi na terenie miasta 

i na jakich zasadach można wybudować. Zapytał co wynika ze sporządzonej analizy? 

Następnie odczytał fragment zarządzenia 32/2016 Burmistrza Miasta Mława z dnia 25 lutego 

2016 r. w sprawie przyjęcia planu wykorzystania gminnego zasobu nieruchomości na 2016 rok: 

„Po rozstrzygnięciu przetargu na budowę i eksploatację oczyszczalni ścieków w formule 

partnerstwa publicznego oczyszczalnia ścieków zostanie wydzierżawiona na rzecz partnera 

prywatnego. Podjąć działania w celu przekazania na własność sieci wodociągowej, przyłączy 

wodociągowych, stacji uzdatniania wody i studni głębinowych na rzecz Zakładu 

Wodociągów, Kanalizacji i Oczyszczalnia Ścieków „ Wod-Kan ” Sp. z o.o. w Mławie.” 

Wynikało z tego, że 10 % wodociągów wymaga remontu? Zapytał czy to Zarządzenie dalej 

obowiązuje i na czym to polega? 

SŁAWOMIR KOWALEWSKI Burmistrz Miasta Mława 

Zaproponował złożenie wszelkich zapytań na piśmie, a odpowiedź zostanie 

przygotowana. 

Ad pkt 17. 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji 

Przewodniczący Rady Miasta LESZEK OŚLIŹLOK 

zakończył obrady XLI sesji  o godz. 17:50 słowami: 

„ZAMYKAM   OBRADY   XXXIX SESJI  RADY  MIASTA” 
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